


U.8. Department of Justice

Office of the Inspector General MEMORANDUM OF INVESTI GATION
Case Number Reporting Officc:
2008-000904 Atlanta Arca Office

RE: Interview — Paralegal Specialist Tamarah Grimes, USAO, MDAL

On March 27, 2008, Paralegal Specialist Tamarah Grimes, United States Attorney’s Office (USAQ),
Middle District of Alabama, was interviewed at the USAO in Montgomery, Alabama. OIG Special
Agents Ronald Gossard and Phil Van Nimwegen conducted the interview, The interview was conducted
in reference to an allegation that Grimes had surreptitiously tape-recorded comments made by co-
workers during seven official meetings pertaining to the prosecution of a high profile public corruption
case and that the recordings were allegedly made in reference to an Equal Employment Opportunity
(EEO) complaint filed by Grimes against one of the co-workers, Afler being advised of the allegation
and her obligation to respond truthfully per OIG Form 111-226/3, Warnings and Assurances to Employee
Required to Provide Information, Grimes provided the following relevant information under oath during
her OIG interview, which was tape-recorded:

¢ Grimes denied cver audio recording any DOJ employee or providing her attorney with any audio
recordings. ’

Grimes denied telling the mediator, Deputy Chief Sharon Stokes, Civil Division, USAQ, .
Northern District of Georgia, Atlanta, Georgia that she had made any tape recording(s)
supporting her EEO allegations during the mediation (November 1-2, 2007).

¢ According to Grimes, she told Stokes that she had “written recordings” supporting her EEQ
allegations, Grimes told OIG agents that the word “tapes” was never mentioned during the 2-day
mediation process - only recordings or cvidence. Grimes stated that there was a misperception
or miscommunication between her and Stokes.

o Grimes denied giving Stokes authorization fo tel) the agency representatives that she had tape
recordings, since tapes were never discussed.

¢ Crimes denied or could not recall Stokes asking her if the agency representatives could listen to
the tape recordings. Grimes also denied telling Stokes that she (Grimes) relcased the tape
recordings to her atfomey. According to Grimes, she told Stokes that she gave her atlorney a.
copy of her written recordings or notes that showed she was subjected to a hostile environment,’
Grimes reiterated to OIG investigators that she provided a copy of her contemporancous notes to

her attorney, Scott Boudreaux, Birmingham, Alabama.
Grimes declined to submit to an OIG administered polygraph to verify the truthfulness of her statements.

~Altachments: : : -
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. OIG Form H-226/3 - Warnings and Assurances to LEmployee Required to Provide Information,
2. Interview Transcript ‘
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OIG SA GOSSARD: This is Special Agent Ron
Gossard with the United States Departmént of
Justice, Office of the Inspeptor General.
Today's date is March 27th, 2008, The time is
approximately 11:00 a.m. Central Time.

Also present 1s Special Agent Phil Van
Nimwegen, and also Paralegal Specialist Témara
Grimes.

fle're here today to conduct an
administrative interview of Ms., Grimes.

Ms. Grimes is the subject of the investigation.
The interview is being conducted at the -- in
Montgomery, Alabama, at the U.5. Attorney's
Office.

At this time, Ms. Grimes, if you would
please stand and raise your right hand.

If you -- are you okay? You can sit.

MS; GRIMES: Yeah -~ no,ﬁi can stand,
that's ockay.

0IG SA GOSSARD: DO YOU SWEAR OR AFFIRM
THAT THE STATEMENT YOU'RE ABOUT TO GIVE SHALL
BE TRUE AND CORRECT TO THE BEST OF YOUR
KNOWLEDGE AND BELIEE?

MS. GRIMES: I do.

0IG SA GOSSARD: OCkay. Please be seated.

Q-081
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alright, Ms. Grimes, before we get into any
questions like we discussed on the phone the
other day I havé a Kalkines Warning Form here.
I'1] read that to you, the pertinent parts, and
then I'11 give you an opportuniﬁy to look it
over prior to signing it.

“You are beling asked to provide
information as part of an inguiry being
conducted by the Office of the Inspector
General.

"This inguiry is being conducted pursuant
to the Inspector General Act of ;978 as
amended. This inquiry pertains to ailegatioﬁs
of Unauthorized Disclosure of Sensitive Law
Enforcement Information. -

"you have a duty to reply to the questions
posed to you during this infgrvﬁew. tgnd agency
disgiplinary action, including dismissal, may
be undertaken/if you refuée‘to’answer'or féii
to reply fully and truthfully. o

"Weither your answers nor any information

or evidence gained by reason of your answers

can be used against you in any crim
proceeding.

"However, 1f you knowingly and willfully

- Q-082
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provide false statements or information 1n your
answers, you may be criminally prosecuted- for
that action.

"The answers you furnish and any
information or evidence resulting therefrom may
be used in the course of agéncy disciplinary
proceedings.”

And then down beleow there's an
Acknowledgement we'll get into.

I'm going to go ahead and sign this now.
I'1l have Mr. Nimwegen witness it.

and, Tamara, 1f you WOuid please take youxr
time, iead over that, and let me know if you
have any gqguestions.

M3. GRIMES: -- push me up.

OIG 3A VAN NIMWEGEN: Of course,

MS. GRIMES: So I can reach. Sqrry.

0IG SA VAN NIMWEGEN: That's all right.

MS. GRIMES: Thank you.

' 01G SA VAN NIMWEGEN: How's that?

M. GRIMES; That's ¢ood, thank you.

0IG 3SA GOSSAﬁD:‘ Any questions, Tamara?

MS. GRIMES: No.

0IG SA GOSSARD: Okay. Just a few admin

. .notes before we get started with the actual
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questioning. 1f you need to take a break at

any time during the interview, just let me

know, and of course we'll make that happen.
You stated that occasionally you need to

get up, stand up. TFeel free tc do that at any

Ctime.

T would ask that when I ask the question,
that you let me ask the question. And when you
answer the guestion, I'm going to let vyou
answer the gquestion unless we are kind of
getting of?ﬁthe mark, and t@gp I may halt you
at that time and redirect.

Also I noticed you kind of talk, unlike
myzelf, in a soft voice. I would ask that you,
you know, Lry to speak up so that the recorder
does pick that up. -

Is there anything today that would impacﬁv
your memory, your recellectﬁon of evenﬁs? Are
you taking any types of medications that could
possibly afﬁect your recall?

MS. GRIMES: I specifically did not take
any pain medication today, so --

0IG BA éOSSARD: kay.

MS. GRIMES: -~ that I would be able to

speak to you clearly.

L

o
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01G SA GOSSARD: Okay. And 0 you -- and
of course you're not under the‘influence of
drugs or alcohol --

MS. GRIMES: ©Wo.

0IG SA GOSSARD: -- at this time? Okay.

Also standard, do you have any recording
devices on your person --

M8, GRIMES: ¥No,

0IG SA GOSSARD: -~ at this time? Okay.
And of course no weapons?

MS. GRIMES: No weapons.

OIG’SA GOSSARD: Okay. Alright.  And

we'll -- I'm going to start out with a couple

_of background questions, Tamara.

First, if you would, when did you join the
0,8, Attorney'ts Office?

MS. GRIMES: April 20th, 2003.

0IG SA GOSSARD: Okay. And you worked

your whole time with the federal governméht

lere at the -- in the Middle District of

Rlabama?

M3. GRIMES: Yes.

OIG SA GOSSARD: Okay. And what -- what
are your duties?'“w

MS. GRIMES: My duties that I actually do

Q-085
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or my duties from my workplan?

01G SA GOSSARD: Okay. Generally
speaking, vyou're I understand a paralegal
specialist?

MS. GRIMES: Yes, uh-huh.

0IG 3A GOSSARD: Ckay. Aﬂd you work in
the Civil Division?

Mé. GRIMES: I do work in the Civil
Division. I spend a lot wmore time doing
collateral duty assignments for the Executive
Office of the U.S5. Attorney's and EEQ Division.
I spend more time doing duties for that than I
do actually to my assigned duties here.

OIG 8A GCSSARD: Okay. And when did you
get movedvto a off-site location for this high
profile public corruption case?

M5, GRIMES: In April of 2005,

0IG SA GOSSARD: April 20057

MS. GRIMES: Yes.

| 0IG SA GOSSARD: And how long were you out
there?

M8; GRIMES: - Elght months.

0IG %A GOSSARD: FEight months?

MS. GRIMES: Yes.

OIG 3A GOSSARD: . So that would have been’

h
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around December 20057

MS. GRIMES: Yes.

OIG SA GOSSARD: Okay. And what were your
duties out there?

MS8. GRIMES: My dutles were supposed to be
to take over the 1lit support duties that were
performed by Valerie Birdsong who was a DOJ
contracter. And that would be to -- to take
the documents, scan theﬁ, be able to pull them
when they needed them, and, you know, when they
had a particular issug, and they say‘well we
want to see this and this and this, to be able
to pull those documents and say well, here they
are. And just to manage it, There weré
several miilion documents that were there. And
that's what my duties were supposed to bhe when
i was assigned out there, so that they coﬁld
get rid of that expense) because I'm a salaried
employee, and i was capable and qualified to do
it, but they're paying to keep, you know, a
contractor here. So that was the idea and that
was thé assignment when I went éut there.

0IG SA GOSSARD: Okay. Did you have any
civil duties out there also?

MS, GRIMES: Yes. Also my program that

Q-087
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I'm hired under is Affirmative Civil, which is
fraud against any government program, and I was
also there to --

0IG SA GOSSARD: So ACE?

MS. GRIMES: Yes, ACE. To keep an eye out
for potential ACE in the whole ball of wax,
because thers were several issues at one time
going on,

OIG SA GOSSARD: Did you make any
recoyerias as a result of this?

#S. GRIMES: Yes and nco. There was one
recovery that was negotiated in so that the

witness could testify. You couldn't put him on

‘the stand if he has a liability. B5o we found a

good bit of federal highway funds that went
into that particular gentleman's company, but
some negotiation was -- was worked out that I

was not a part of.

OTG 5B GOSSARD: Uh-huh. And while you
were out‘tﬁéfe; were you lnvolved in
discussions about that case, thét_public
corruption case involving the former Govérnor(
of Alabama and the Health South CEOQ? .Were you
involved in discussions with AUSA's and agents,

say FBI agents?

Q-088
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MS. GRIMES: Only with one FBI agent, and
that would be Jim Murray. He asked me to
prepare a case map timeline for him on his
particular issue, and I worked with him to do
that. Other thah that, I was not --

OIG SA GOSSARD: So you weren't involved
in the day-to-day --

MS. GRIMES: No.

0IG SA GOSSARD: -- dealings with that

MS. QRIMES: Mo, I was not.
OIG SA GOSSARD: You didp't sit in any
meetings where -- -

MS. GRIMES: Sometimes I would sit in
meetings, I wasn't invited, you know, to come
to the meebtings, but I was really trying to
do -- to do what they sent out -- sgnt me.out
there to do; S50 I was trying to, you know,

learn as much as I could about the case, and it

is one big room, but there were stairs going up

to thebplatform where they had the -- you know,

the big long table,band they would meet, and
AUSA Feaga would always say, you know, men come
on up here, and Valerie Birdsong, the -- the

contractor, would say you know, go, go, go.

11
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~and so I would -- I would go, and, you know,

sit at the table and take my little note pad,
And it -- you know, it's not my first time to
be involved in an investigation.

0IG SA GOSSARD: Oh-huh.

MS. GRIMES: So, I mean, I Qas prepared to
take an active role like I would normally do.
But BUSA Feaga did not want me to be there in
the -- in the off-site. He did not want be to

be assigned to the case. And so what he would

~ do when I would come up there to participate in

the meetings 1s he would walt -- and let's say
that you are me, he would wait, and I would sit
down right there, and then he would turn his
back to me, put his -- I can't put my feet
up -- but he would put his feet up, and talk
away from me, and if I tried to add anything to
the discussion he would talk over me and not
aliow me to -~ to participate. So I woula be
@rivy'to some diécussions, but by and far I was
exciuded. |

OIG SA GOSSARD: When did you - didhyou\
initiate your EEO compiaint?

MS. GRIMES: In July of 2007.

0IG SA GOSSARD:. Okay. Now, in

Q-090
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conjunction with that EEO complaibt, did you
ever make any audio recordings, tapes to
support your EEO complaint without the
knowledge or consent of ==-of the other party
or parties while you were at the off-site
location?

MS. GRIMES: Can I -- c¢an I have a
clarification of that? When you say make audio
recordings of someone without their consent,
are you talking about what I've heard, you
know, from you first, and then --

0IG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS, GRIMES: -- from other people, is that
1 allegedly made audio recordings of an AUSA?

0IG SA GOSSARD: Of anybody. Anybody out
there. AUSA's, agents, anybody who was out
there. Let's say an employee. Did you, like
we're doing right now, we're making a
récording -

MS. GRIMES: Yes.

OIG SA GOSSARD: ~-- ofﬁthis meeting.

MS. GRIMES: Yes/. |

0IG SA GOSSARD: Did you -- while you were
out there,udid you make audio recoxdings of

people?

. Q-001 ]
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"“about, because the -~ the mediation itself was

MS. GRIMES: I did not.

0OIG SA GOSSARD: You did not?

MS. GRIMES: I did not.

OIG SA GOSSARD: Ckay. $o you never made
any audic recordings of anybody out there?

M3, GRIMES: Of anybody out there, not
ever. Absoclutely not.

0IG SA GOSSARD; Have you ever made any of
any —— let's say at this office -- a DOJ
employee?

MS, GRIMES: No, I have never.

QIG SA GOSSARD; Okay. When you -- when
you asked for clarification, why would you need -
to be clarified or need clarification about
that? If == 1f somebody asked me thaﬁ
question, you know, I think I would be able to
answer it right off.

MS. GRIMES: Well, I -- I was just really

" kind of interested in how it ~- how it all came

quite adversariaif‘aﬁaﬂivwas not really

exbecting it to be'adversariél, so there were
several times when the mediator and I would be
having, you know, heated discussions about the

evidence, .They always wanted to know what 1s

.

e d
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the evidence? What is the evidence? And I
would always say I -- I'm a_meticulous record
keeper. And when she would talk to me she
would say, well, so did you recoxd this, and
did you record that? And I would say, yes, in
the context of recording.

Q;@,SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: Hot audio recording. In the
first place it was much too large of a space.

I mean, it's -- it's an Air -- it's a big Air
Force base thing. 2And in the second place, if
you view my personnel file and everything about
me, you‘will find that I am 100% a rulesvgirl.
If there's a rule, I'm geing to go by that
rule. I'm not ever going to intentionally
break a rule, because that is my integrity, my
personal integrity.

So that's the long explanation to tell you
that no, I did not do that, and I would not
have doné thét: A o

OIG SA GOS3ARD: Okay. Did you ever
;ecord any coﬁvefsations with Acting U.é.
Attorney Louls Franklin?

MS . GRIMES: No, I did not.

0IG. SA GOSSARD: AUSA Steven Feaga? - -

~0-093
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MS. GRIMES: ©No, I did not, We never even
had any conversations.

0IG SA GOSSARD: Okay. AUSA J. B., and
I'11 spell it, P-e-r-r-i-n-e?

MS. GRIMES: Perrine,

OIG SA GOSSARD: Did you ever make any
recordings --

MS. GRIMES: Never.'

OIG SA GOSSARD: =-- of any conversations
with him? Trial attorney Richard Pilcher
(phonetip)?

MS. GRIMES; Pilcher? No, I did not.

0IG SA GOSSARD: Or Assiétant Attorney
General -- Assistant Attorneys General Joséph
Fitzpatrick or Jenny Garret.

MS. GRIMES: No.

OIG SA GOSSARD: They're out of the state
of Alabama?

MS. GRIMES: I did not.

016G SkA GCSSARD: Okay. And you stated

earlier you've never made any audic recordings

of any type of any DOJ employee?

MS. GRIMES: Never,

0OIC 8A GOSSARD: Have you made these

recordings that I'Ve discussed and have since

L

RS
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cdestroyed them?

MS. GRIMES: HNo, I have not.

QOIG 8A GOSSARD: Okay. Now, you talked a
little about this mediation, and we'll get into
that now.

‘buring this mediation and again it's ~--
the date I got here, it's November 1st of 2007.
During that mediation did you tell the mediator

g

Sharon Stokes that you had audio recordings or

_tapes that supported your allegations for your’

EEO complaint? o

MS. GRIMES: Ulo, ¥ did not.

0IG 8A GOSSARD: You did not tell her that
you had either audio recordings or tapes?

MS. GRIME3: No. I told her I had very
meticulous records, And as I said before she
would ask me, do you have a recording of this,
and do you have a recording of that? And I
responded in a manner that I meant I recorded
it. T recorded the evént.

éiG SA GOSSARD: Uﬁ~huh.

MS. GRIMES: Mot that I recorded the
event, And I remember at one point -~ I

remember belng confused when she asked me this,

because she kept going back and talking to

17

- Q-095
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ménagement and coming back to me and asking me.
It was always about the evidence. T mean, all
day long, It was never reélly about what a
mediation is supposed to be about. It was
alwa?s about the evidence,

0OIG SA GOSSARD: Uh-huh,

M$. GRIMES: She came back to -me at one
particular time and -- and she said well, like,
what would you record? And I said well, you
know, like when Steve Feaga sald this to me.

And I picked out something, I don't even

remember, but 1t was something from my EEO

complaint,

0IG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: But it was not meant to
suggest that I was makiné audlo recordings of
him or videoyredordings of him or any other.

It meant that I reccorded the évent.
0IG SA GOSSARD: Okay. Did Stokes ask you

during the mediation who your witnesses were

that could support your complaint?

MS. GRIMES: I don't recall if she did or

not.

0IG SA GOSSARD: You don't recall her

asking that?

]
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MS. GRIME3: I don't recall if she did or
not, I recall, like I said, all day long it
was, what is your evidence, what is your
evidence, what is your evidence?‘ And we went
back and forth over that all day long.

0IG 8A GOSSARD: Okay. Do you recall
responding to her at that time that witnesses
wouldn't be necessary hecause you have
recordings or tapes that would provide absolute
proof?

#MS. GRIMES: Absolutely not. Absclutely
not. Witnesses will be necessary.

OIG SA GOSSARD: Okay. So you diﬁn’t make
that statement to her?

MS, GRIMES: ©No, I did not.

0IG SA GOSSARD: That, you know, you -- we
don't need to talk about witnesses, I have -- I
have tapes?

MS. GRIMES: No. What I said to her is
this is not discovery, this is a mediation. We
de not need to talk about witﬁesses ét this
vtime. You knéwzxthére will be timé‘
for discovery.

0IG SA GOSSARD: - So now you do recall

~having a conversation with her about witnesses?

PR -
B A i |
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Ms. GRIMES: No, I recall having

conversation about the evidence in general.

and in the beginning, you know, it was a fairly

civil conversation, but as the day went on

and -- and she continually asked me, what is
your evidence, what 1s your evidence? Do you
have thlis evidence? Do you have that evidence?
You know, I -- I became less responsive to
that, because I felt that she was behaving as
an advocate for management rather than as a
neutral party, and it was supposed to be‘a
non-adversarial proceeding. So at some péint I
began to answer her to all of her guestions
about evidence, this is not discovery, this is
a mediation.

0IG SA GQSSARD: Okay.

MS. GRIMES: So do I have specific
recollection of her asking me about my
witng§ses? I do not have a specific
recollectioh, but I can tell you that I would
never have made that statement that wiktnesses

aren't necessary. They are hecessary in e%ery

LCaSe.

0IG SA GOSSARD: Okay. D you recall

Stokes asking you 1f she could share with

o

20
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managenment -— I use your termv—— I was going to
say agency reps, but we'll call them -- we'll
refer to them as management -- and when I say
management, I'11 luﬁp Mr. Menner in -- in there
with that.

MS. GRIMES: Yes,

0IG SA'GOSSARD:' So it would be Menner,
the U.S. Attorney Ms. Canary, and also the
First Assistant Patricia Watson.

Do you recall Stokes asking you if she
could share vyour revelation that you had thesec
tapes with management? Do you recall her
asking you that?

MS. GRIMES: I never made a revelation
that I had tapes.

OlG 3A GOSSARD: Okay. 8o then your
answer is no.

MS. GRIMES: Is ﬁo.

OIG SA GOSSARD: So Stokes never asked you
if she could tell management that youkjust
revealed to her --

MS. GRIMES: That T had tapes.

OlG SA GQSSARD; M;— that you had audio
recordings?

MS. GRIMES: Yeah. Of -- that T had audio

21
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recordings. And now Qe're talking about audio
recordings, right?
0OIG 3A GOSSARD: We're talking audio
recordings, tape recordidga, diéital
recordings. Whatever you want to call it.
Baslcally what's going on right now.
M3, GRIMES: Yes.
0IG SA GOSSARD: Our conversation is -~
M§. GRIMES: Yes,
0IG 3A GOSSARD: - being recorded.
MS. GRIMES: I just want to clarify that.
0IG SA GOSSBERD: Okay.
MS. GRIMES: You know,.no -
- 0IG SA GOSSARD: No?
M3. GRIMES: ~~kI did not.
0IG SA GOSSARD: Okay. So, Stokes --

Stokes never asked you whether she could go to

management and tell them that you just told her

you have audiotapes, or you have tapes, or sone

>type 0f --

MS. GRIMES: No, she never did.
OIG SA GOSSARD: She never asked you that?
MS. GRIMES: No. HNo. Audiotapes never --

that wasn}t part of whet we discussed. We '

discussed recordings. We didn't discuss

Q-100
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audiotapes of people. We discussed recordings.

OIG 5A GOSSARD: Written recordings you're
talking about? 7

MS. GRIMES: Yes. You know, recordings.

0IG SA GOSSARD: That you made in a
journal?

8. GRIMES: Yes.

OIG $A GOSSARD: Did Stokes ever return
back to vou after conferring with management?

Again, allegedly after you told her you had

these tapes, her statement is that she got

permission from you to go share that with
ﬁanagement, and then she came back and said
management wants to listen to these tapes. Do
you recall that?

M8, GRIMES: I do not.

0IG S$A GOSSARD: . Did -- did that happen?

MS., ORIMES: - I do not recall that. S&he
came back to me several times after spending
timerwith managemeht and She would ask me about
different aspects of dif%erent evidence, yoﬁ
know, can I share this?

OIG SAvGOSSARD:,’i‘m going té.pause‘just
for a second. The recorder will still be

running.

L
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S0 Stokes never came back. to you after
conferring with management and sald management
wants to listen to these tapes? Not read a
journal, but actually listen to tapes?

M3, GRIMES: ‘She came back to me and -~
several times and said management would like to
view my evidence. Management would like to see
my evidence. And I always declined saying that
this is not discovery. But you have to
understand by this point, I mean, things had
degraded a great deal between me aqd:

Ms, Stokes, because I felt that she was
supposed to be here as a neutral party in a non
adversarial proceeding, and it was anything
but.

I mean, it started off, the first thing
vut of Mr. Menner's mouth is what is your
evidence? Well, that's not what a mediation is
about. A mediation is about let's see if we
can come to termsk—~

OTG SA GOSSARD: Yoﬁ know, I ddn‘t want to
get into tthin's énd ocut's of mediation, but
it would ~- but it would seem to me beforé

agency reps, management if you will, can make. a

_decision,_.you know, T don't think they're just
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going to show up and sign the check baseq off
of what you claim. I -- I -- you know, I think.
it would be fair to assume that they want to
know what the evidence is, they want to talk to
witnesses. They'want to -- 1f they’ré told
there are audiotapes, they want to listen to
those audiotapes. You know, I think that's
fair. You know, you keep saying that, you
know, this is not about the evidence. I don't
see how management --

MS. GRIMES: .It's not about -- it's not --

016 SA GOSSARD: I don't know how
management -- again, I don't want to get, you
know, long‘and drawn out about this, but I
don't see how they could make a decision if
rhey don‘t know what the evidence 1s, whether
this is a legitimate ¢laim or not. -And again
I'm not speaking to your claim one way or the
other, but --

M5, GRIMES: So --

CIG SA GOSSARD:F -- it just, you know,
segems to me that, you know, that's a legitimaﬁe

concern of management to know what the evidence

\

MS. GRIMES: Well, and I -- I do
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understand that, but I also understand that
Mr, Menner had been in the district for at
least a day interviewing all the other people
who had been in the off-site bhefore the
mediation. So they went into mediation having
at least one side of the'story. They had my
side of the story and my written complaints.
So it's not like they went into it blind. They
knew what they were golng into.

The listed complaint al§o -~ the complaint
also lists what you want, you know, what --
what your damages are, So they did have the

tools necessary. They wanted to go beyond the

"soope of a mediation --

OIG SA GOSSARD: Uh-huh.
M5. GRIMES: ~-- into a full blown

investigation. And that was premature at that

time.

0IG SA GOSSARD: Okay.

MS, GRIMES: And that was my ﬁoint.

OIG SA GOSSARD: Alright. And sﬁeaking of
point -- getting back on péint. Sé, again, I ‘

want to make sure this is perfectly clear,
Stokes never came back to you and told you that

management wanted to listen to the tapes?

“
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pelieve vou have a valid case., She doesn't

MS8. GRIMES: 1 have no reccllection of her
ever coming back to me with that.

0IG SA GOSSARD: How you say there were
several back and forths --

MS. GRIMES: Yes,

OIG SA GOSSARD: ~-- between Stokes and
yourself, and Stokes ~-

M%. GRIMES: Yes.

0IC SA GOSSARD: -- and management
relaying each other's positions, concerns,
questigné?

MS. GRIMES: Yes.

0IG SA GOSSARD: So on so forth. Bul what
you‘re saying was that was not about tapes,
that was about --

MS. GRIMES: No.

0IG SA GOSSARD: -- evidence?

MS. GRIMES: It was about evidence. It

was about whether to make a -- an offer. She

came back to me one time to say, yoeu know,

Ms. Canary does not believe you, she does not

know Mr. feaga to be this way, or to behave
this way. And she came back another time and .

she said, you know, they're not interested in

Q-105




making you any -- any kind of offer. And at

that point T sald well, then I guess we're done

with the mediation. But she came back to me
again, you know, still coming to me, what's
your evidence, what evidence do you have? It
was always about evidence, all day long.

OIG SA GOSSARD: Uh-huh,

MS. GRIMES: She was really pushing me,
really putting a lot of pressure on me about
the evidence.

OIG SA GOSSARD: So if -- if it's
basically done at that point -- and I may bé
jumping ahead of myself, but I'm going toc go
ahead since you brought it up -- why did they
go a second day?

M&. GRIMES: . They requested it. They
requested a second day.

OIG SA GOSSARD: They regquested a second
day. There was no reason?

MS. GRIMES: Not that they gave me, there
was so reasorn. ‘ | | |

0IG SA GOSSARD: Okay. Did you inform

Stokes that your attorney had the tapes when

she said hey, these guys want to listen to the .

tapes? Did you tell Stokes that your attorney

28
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had the tapes and that you would have to confer
with him prior to releasing the tapes?

M3. GRIMES: vI told Stokes something
like -- I want‘to get this exactly straight,
because we had two or three conversations about
this., T told Stokes that on advice of counsel,
he said, you know, this is not discovery.

OIG 8A GOSSARD: I'm not talking about a
later conversation. 1I'm talking about during
the mediation on Novemberplst, that day, when
Stokes come back and said -~ allegedly —-
managémenc wants to listen to these tapes, did
you tell her that your lawyer had the tapes? .

MS. GRIMES: WNo, I did not.

01G SA GOSSARD: So you did not tell her
thét yvour lawyer had the tapes?

MS. GRIMES: No, I did not.

OIG SA GOSSARD: So then you didn't tell
her that you would need to discuss it with your
lawyer p;ior td releasing the tapes and letting
the other sidé listen to the tapes?

MS. GRIMES: I told her that 1 would need
to discuss,tﬁe whole request to see my eviaence
with the -- the lawyer, my lawyer.

0IG 5A GOSSARD: ut specifically tapes?

29
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MS. GRIMES: Tapes were not specificallym
mentioned.

OIG SA GOSSARD: Okay. 8o you --

MS. GRIMES; We were talking about
evidence. The whole evidence. I mean --

OX’G SA GOSSARD: Uh~huh.

MS. GRIMES: ~-- I have no recollection of
her saying anything about well, we wani to hear
some audiotapes, we want to see some
audiotapes, you know, dah dah dah dah. We
discussed 1t as recordings.

QIG SA GQSSARD: Uh-huh.

M5, GRIMES: Recordings.

OIG SA GOSSARD: So --

MS. GRIMES: So wherever the.term Yaudio
recordings" comes in, that would have to come
from Ms. Stokes.

0IG SA GOSSARD: Okay. So, in other
—wofds,kwhat you're telling me -- again, I wmay
be jumping ahead of myself a little b;t, but
during -~ over the course of these two days,
téé wordb"tapeﬁ,v”audidwgééordings“, so on and
so forth, never cam; up at all? Is that‘what
you're telling me? _.

MS. GRIMES: It never came up from me. I

R G i
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evidence. I recall recordings, Revordir

don't know what heppened with their
discussions,

01G SA GOSSARD: Did Stokes --

MS. GRIMES: But I know --

OIG 8A GOSSARD: =-- ever say that word to
you?

MS. GRIMES: I don't recall that. I
recall recordings. I recalled her asking me
about the recordings.

0IG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS.. GRIMES: But I do not recall
audioctape.

OIGkSA GOSSARD: SO this --

MS. GRIMES: Or audio recordings. I do

not recall those -- those terms. I recall

OIG SA GOSSARD: OQkay. So the first time
ever audio recordings or tapes ever came up in
the course of this mediation with you is when I
first contacted you --

MS. GRIMES: whén you caliéd ne.

OIG SA GOSSARD: =-- bacK in December?

M&., GRIMES: When you called me .,

OIG SA GOSSAR&: That's the first time

that you ever --

31
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MS. GRIMES: That's the first time I ever
heard that particular, how would you say, that
particular perception that I had tape-recorded
an AUSA, The first time that I heard that was
from you.

0IG SA GOSSARD: Qkav. So again, you
never told Stokes that you would have to confer
with your attorney in order to release the
tapes Lo management? |

M3, GRIMES: No but -- but I want to be
clear on that, we did talk about discussing
releasing evidence.

0IG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: BAnd that I would not be able
to do that. Since he was not at medilation with
me I would not be able fo.

QIG SA GOSSARD: And when you talk about
evidencé, which evidence are you talking about?
M5. GRIMES: I'm falking about just my

recogdings.

OIG SA GOSSARD: Your written --

MS. GRIMES: You know, just my records.

0IG SAVGOSSARD: Your writtenv—;

MS. GRIMES: Yeah.

0IG SA GOSSARD: ~- notes?
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MS. GRIMES: vﬂll - you know, anything
that I -- that I had written, and it was guite
a bit that I had written over the time, and
emails, and phone records. I even had phone
records where I had called Ms. Watson. 5o
rhere were -- you know, there were plenty of
records.

OIG SA GOSSARD: Okay.

MS. GRIMES: 1 just didn't reallze when

we're talking about recordings, I mean

recordings means one thing to me.
OIG SA GOSSARD: Uh-huh. So all this time

where you're having these, again, over a

two-day period back and forth with Stokes

and -- and Stokes with management, Stokes is
thinking there's audio recordings, the U.5. --

MS. GRIMES: I don't know what she's
thihkinq.’

OIG SA GOSSARD: The U.S. -- well, I'm
telling you -

MS, GRIMES: Yeah.

0IG SA GOSSARD:; The U.§. Attorney,
Menner, and the’first Assistant are all
thinking about audio recordings. Agd all this

back and forth, that never got cleared up?

e 7 R
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M5. GRIMES: No, not -- it never got
cleared up. “

0IG SA GOSSARD: In other words, when I
got -=- when I got these other wifnesses telling
me that it was their impression, all four of
them, that there were audio recordings, and
there's this back and forth, that this never
got cleared up, Stokes, you know, when she

comes to you and says they want to listen to

the tapes, vou don't loock at her and say what

tapes are you talking about, I never said
anything aboul tapes?

MS. GRIMES: See, I don't ever recall her
ever using the term "tapes" to me. I§ was
always about your recordings, your evidence.

It was mostly evidence. You know, she would
talk about it evidence; but she would also talk
about recording. I never realized that -

0IC SA GOSSARD: Well --

MS. GRIMES: ~-— that the -- in their

meetings they're talking about something

different than what I'm talking abdut, because
the only person that I talked to was Stokes.
0IG SA GOSSARD: Got you.

MS. GRIMES: It was a one on one, one on

''''''
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one, I have no -- I had no understanding that
ﬁhere Wwas a miscommunication, cor a
misstatement, or a mis-whatever. Miséerception
1 guess might be the right word, goiﬁg bn in
those discussions.

OIG SA GOSSARD; Uh-huh.

MS. GRIMES: You know, that was not
something that ever frankly would have occurred
to me.

01G SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: So, I'm just going along my
merry way trying ﬁo get away --

OIG SA GOSSARD: Okay. Slight pause.
Recorder's still running. Okay. We're back.

MS. GRIMES: So 1'm trying to get away
from th? talk about the evidence, the talk
about the discovery, to the talk about the
mediation. - You. know, the mediation is -- I
mean, believe this or not -- I really would
like to move past thie point in my life. I

mean, this has been going on for a long, long

time, and I wolld like to have some closure.

So I'm trying to get 1t back on track, pack to

the mediation. I'm very familiar with it -- a

mediation, I do collateral duty
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investigations. I understand.

0IG S5A GOSSARD: Uh~h1{}}:

M3, GRIMES: So, I -- I have one agenda.
She has ancther agenda. There were several

times when we had heated exchanges. I know you

" can appreclate that having -~ you know, having

had some experience with me. We've had some
heated exchanges.

0IG SA GOSBARD: Well, I don't know if T
would term them like that, but -~

MS. GRIMES:  Well, you know what I mean.
I meah, they're —— they're a little = it's a
little more of well, I want to make my point.
WeLi, I want to make my point. HWell, I want to
make my point. Well, I want to make my point.

We had a lot of those ovér the evidence,
over discussions of the evidence.

- OIG SA GOSSARD: Okay. VYeah, and I —-- you
know, and I can understand that. What I can't
understand is, y@u know, Stokes going back for
whatever reason telling them there's tapes.
Menner saying okay, we need to listen to the
tapes. And Stokes testifying or saying in her
statement, she comes back and says will you let

them listen to the tapes? Listen. Okay? That

36
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doesn’'L mean read, like read journal notes, or

read, you know, stuff you got -- wrote up about

phone conversations you had with the First

Assistant,

MS. GRIMES: Yeah.

OIG SA GOSSARD: Whatéver. They're very
specific, and they're very adamant, okay, that
there’s tapes, and it's listen. And for the
life of me I can't understand how you can sit
here today and all these other people are
confusedi these fourvother people are confused
about tapes, and that wasn't cleared up during
the course over two days with this mediation.
And, you know, exact words like listen to
tapes. That's not read journal entries.

That''s quite a big difference.

MS. éRiMES: No, you're -- you are -- you
are correct in that, but what I would say to
you is she did not comé& to me and say they want
to iistgn to ybur tapes.

01G SA GOSSARD: Okay.

MS. GRIMES: She never came to me and said

that,
OIG SA GOSSARD: She never came.-—-

M8. GRIMES: You know, they would like to

T v
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have access to your records. They would like
to see your evidence is the one that stands out
to me. I want to see vyour gvidence. And you
know, that brings up a very odd email exchange
that I had with Ms. Canary later when I offered
to, you know, speak with her about my evidence.
and Ms. Canary emailed me back and said, I
would like to hear vour evidence. And looking
back on that now, that should have been a red
flay to me,

0OIG SA GOSSARD: Uh-huh.

M8, GRIMES: But I just thought she meant
hearing me. Hearing what I had to say.

OIG SA GGS3ARD: Okay.

MS. GRIMES: You know, I can't say that I
didn't miss the- boat. You know, I can't say
that there was not something that I did not
pick up, you know, in the conversations, but
there was nothing as overt as they want to
» "listen" to your tapes. There was nothing as
ove;t.gs that. It was always about couching it
in terms of recordings, evidence.

OIG SA GOSSARD: I can't understand how
vou couldn't have picked that up unless -- you

know, 1 just -- I can't understand that. You




U.8. Department of fustice

Office of the Inspector General MEMORANDUM OF INVESTIGATION
} Case Number; ! Reporting Office:
E)OS-()()O@(M : Atlanta Area Office

RE: Interview — Paralegal Specialist Tamarah Grimes, USAQ, MDAL

On Mareh 27, 2008, Parategal Specialist Tamarah Grimes, United States Attorney’s Office (USAQ),
Middle District of Alabama, was interviewed at the USAO in Montgomery, Alabama. OIG Special
Agents Ronald Gossard and Phil Van Nimwegen conducted the interview, The inferview was conducled
in reference to an allegation that Grimes had surreptitiously tape-recorded comments made by co-
workers during seven official meetings pertaining to the prosecution of a high profile public carruption
casc and that the recordings were allegedly made in reference to an Equal Employment Opportunity
(EEO) complaint filed by Grimes against one of the co-workers, After being advised of the allegation
and her obligation to respond truthfully per OIG Form 111-226/3, Warnin gs and Assurances to Employee
Required to Provide Information, Grimes provided the following relevant information under oath during
her OIG interview, which was tape-recorded:

o Grimes denied ever audio recording any DOJ employee or providing her attorney with any audio
recordings. '

»  Grimes deniced telling the mediator, Deputy Chief Sharon Stokes, Civil Division, USAO,
Northern District of Georgia, Atlanta, Georgia that she had made any tape recording(s)
supporting her EEO allegations during the mediation (November 1-2, 2007).

¢ According to Grimes, she told Stokes that she had “written recordings” supporting her EEQ
allegations. Grimes told OIG agents that the word “tapes” was never mentioned during the 2-day
mediation process - only recordings or evidence. Grimes stated that there was a misperception
or miscommunication between her and Stokes. :

e Grimes denied giving Stokes authorization to tell-the agency representatives that she had 1ape
recordings, since tapes were never discussed.

¢ Grimes denied or could not recall Stokes asking her if the agency representatives could listen to
the tape recordings. Grimes also denied telling Stokes that she (Grimes) relcased the tape
recordings to her attorney, According to Grimes, she told Stokes that she gave her aftorney &
copy of her written recordings or notes that showed she was subjected to a hostile environment,
Grimes reiterated to OIG investigators that she provided a copy of her contemporancous notes to
her altomey, Scott Boudreaux, Birmingham, Alabama.

Grimos deolined to submit to an OIG administered polygraph to verify the truthfulness of her statements.
Atlachments: o

. OIG Form 1-226/3 - Warnings and Assurances to Linployee Required to Provide Information.
2, interview Transcript
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
Office of the Inspector General

WARNINGS AND ASSURANCES TO EMPLOYEE REQUIRED
TO PROVIDE INFORMATION

You are being asked to provide information as part of an inquiry being conducted by the Office
of the Inspector General. This inquiry is being conducted pursuant to the Inspector General Act
of 1978, as amended.

This inquiry pertains to allegations of unauthorized disclosure of sensitive law enforcement

information,

You have a duty lo reply to the questions posed to you during this interview and agency
disciplinary action, including dismissal, may be undertaken if you refuse to angwer or fail to
reply fally and truthlully, »

Neither your answers nor any information or evidence gained by reason of your answers can be
used against you in any criminal proceeding. However, if you knowingly and willfull y provide
false statements or information in your answers, you may be criminally prosecuted for that.
action. The answers you furnish and any information or evidence resulting therefrom may be
used in the course of agency disciplinary proceedings.
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OIG SA GOSSARD: This is Special Agent Ron

 Gossard with the United States Department of

Justice, Office of the Inspector Genéral.
Today's date is March 27th, 2008. The time is
approximately 11:00 a.m. Central Time.

Also present is Special>Agent Phil Van
Nimwegen, and also Paralegal Spécialisthamara
Grimes.

We're here today to conduct an
administrative interview of Ms. Grimes.

Ms. Grimes 1is the subject of the investigation.
The interview is being éonduct;d at the -- in
Montgomery, Alabama, at the U,S.’Attorney's
Office.

At this time, Ms. Grimes, if you would
please stand and raise your right hand.

If you -- are you okay? You can sit.

MS. GRIMES: Yeah -- no, I can stand,
that's okay.

0IG SA GOSSARD: DO YOU SWEAR OR AFFIRM
THAT THE STATEMENT YOU'RE ABOUT TO GIVE SHALL
BE TRUE AND CORRECT TO ?HE”BEST OF YOUR
KNOWLEDGE AND BELIEF?

MS. GRIMES: I do.

0IG SA GOSSARD: Okay. Please be seated.

e
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Alright, #Ms. Grimes, before we get into any

questions like we discussed on the phone the

‘¢ther day I have a Kalkines Warning Form here.

I'11 read that to you, the pertinent parts, and
then I'11 give you an opportunity to lock it
over prior to signing it,

"You are being asked to provide
information as part of an ingulry being
conducted by the 0ffice of the Inspector
General,

*This inquiry is being conductedApursuant
to theklnspector General Act of 1978 as
amended. This inguiry éertains to allegations
of Unauthorized Disclosure of Sensitive Law
Enforcement Information.

"vou have a duty to reply to the guestions
posed to you during this interview. And agency
disciplinary action, including dismissal, may
bé undertaken if you refuse to answer or fail
to reply fully and truthfully. -

"Neither ybur answers norvany information
or evidence gained by reason of your answers
can be used against you in any criﬁinal
proceeding.

"Howaver, if you knowingly and willfully
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provide false statements or information in your
answers, you may be . criminally prosecuted for
that action.

"I'ne answers you furnish and any
information or evidence resulting therefrom may
be used in the course of agency disciplinary
proceedings." |

And then down below there's an
Acknowledgememt we'll get into.

I'm going to go ahead and sign this now.
1711 have Mr. Nimwegen witness it.

and, Tamara, i1f you would please take your
time, read over that, and let me know if you
have any guestions.

MS. GRIMES: ~-- push me up.

0ICG 8A VAN NIMWEGEN: Of course.

MS. GRIMES: So I can reach. Sorry.

0IG SA VAN NIMWEGEN: That's all right.

MS. GRIMES: Thaﬁk you.

0IG SA VAN NIMWEGEN: How's that?

MS. GRIMES: That's good, thank you.

016 SA,GOSSARD: Any questions, Tamara?

MS. GRIMES: Ho,

0IG SA GOSSARD: Okay. Just a few admin

notes before we get started with the actual
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questioning. If you need to take a break at

any time during the interview, just.let me

know, and of course we'll make that happen.

You statad that occasionally you need to
get up, stand up. Feel free to do that at any
time,

I would ask that when I ask the question,
ﬁhat you let me ésk the question. And when yoﬁ
answer the question, I'm going to let you
answer the guestion unless we are kind of
getting off the mark, and then I may halt you
at that time and redirect.

Also 1 noticed you kind of talk, uéizﬁe
myself, in a soft voice. I would ask that you,
you know, try to speak up so that the recorder
does pick that up.

Is there anything today that would impact
your memory, your recollection of events? Are
you taking any types of medications that could
possibly affect your recall?

M5. GRIMES: I specifically did not take
any pain medication today, so —-

OIG S5SA GOSSARD: 0Okay.

MS. GRIMES: -- that I would be able to

speak to you clearly.

e
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OIG SA GOSSARD:; OQkay. A&nd so you -- and

of course you're not under the influence of
drugs or alcohol --

MS. GRIMES: No.

0IG SA GOSSABRD: -- at this time? Okay.

Also standard, do you have any recording
devices on your person ;w

MS. GRIMES: No,

0IG SA GOSSARD: ~- at this time? Okay.
And of course no weapons?
MS., GRIMES: ©No weapons,

0IG SA GOSSARD: Okay. Alright. And

we'll -— I'm going to start out with a couple

of background questions, Tamara.

First, if you would, when did you Jjoin the

.5, Attorney's Office?

MS. GRIMES: April 20th, 2003.

0IG SA GOSSARD: Okay. And you worked
your whole time with the federal government

here at the -- in the Middle District of

'Alabama?

MS. GRIMES: Yes,
01G SA GOSSARD: Okay. And what -- what

are your duties?

MS. GRIMES: My duties that I actually do
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or my duties from my workplan?

OIG SA GOSSARD: Okay. Generally
speaking, you're I understand a paralegal
specialist?

MS. GRIMES: Yes, uh~huh.

T 0IG SA GOSSARD: Okay. And you work in
the Civil Division?

MS., GRIMES: I do work in the Civil
Division. I spend a lot morébtime doing
collateral duty assignments for the Executive
Office of the U.3. Attorney's and EEO Division.
I spend more time doing duties for that than I
do actually to my assigned duties here.

OIG SA GOSSARD: Okay. And when did you
get moved to a off-site location for this high
profile public coiruption casa?

MS. GRIMES: In April of 2005,

OIG SA GOSSARD: April 20057

M8, GRIMES: Yes.

’OIG SA GOSSARD: And how long were you out
there? |

GRIMES: “Eight months.

i
2

OIG SA GOSSARD: Eight months?
MS. GRIMES: Yes.

OIG SA GOSSARD: - So that would have been

Q-128
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around December 20057

MS. GRIMES: Yes.

>OIG 3A GOSSARD: Okay. And what were your
duties out there? |

M3. GRIMES: My dutles were supposed to be
to take over the lit support duties that were
performed by Valerie Birdsong who was a DOJ
contractor. And that would be to -- to'Ea?i“%f
the documents, scan them, be able tc pull them
when they needed them, and, you know, when they
had a par@ﬁcular issue, and they say wgll'we
want to see this and this and this, to be able
to pull those documents and say well, here they
are. And just to manage it. There were
several million documents that were there. And
that's what my duties were supposed to be when
I was assigned out there, so that they could
get rid of that expense, because I'm a salaried
cmplovee, and I was capable and gualified to do
it, but they're paying to keep, you know( a
contractbr here. So that was the idea and that
was the assignment when I went out there.

0IG SA GOSSARD: 1Okﬁﬂﬁf Did you have any
civil duties out there also?

MS. GRIMES: Yes, Also my program that

\C
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I'm hired under is Affirmative Civil, which is
fraud against any government program, and I was
also there to --

QIG SA GOSSARD: So ACE?

MS. GRIMES: Yes, ACE. To geep an eye dut
for potential ARCE in the whole ball of wax,
because there were several issues at one time
going omn,

OIG SA GOSSARD: Did you make any
recoveries as a result of this?

MS. GRIMES: Yes and no. There was one

recovery that was negotiated in so that the

witness could testify. You couldn't put him on
the stand 1f he has a liability, So we found a
good‘bit of federal highway funds that went
into that particular gentleman's company, but
some negotiation was -- was worked out that I
was not a part of.

01G SA GOéSARD: Uh-huh., And while you

were out there, were you involved in

discussions about that case, that public

corruption case invelving the former Govérnor
of Alabama and the Health South CEO? Were you
invelved in discussions with AUSA's and agents,

say FBI agents?

10
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MS. GéIMES: Only with one FBI agent, and
that would be Jim Murray. He asked me to
prepare a case map timeline for him on his
particular issue, and I worked with him to do
that. Other than thaﬁ, I was not --

0IG SA GOSSARD: So you weren't involved
in the day-to-day --

MS. GRIMES: No.

UIG SA GOSSARD: ~-- dealings with that

MS. GRIMES: HNo, I was not.

0IG SA GOSSARD: You didn't sit in any
meetings where --

MS. GRIMES: Sometime§ I would sit in
meetings. I wasn't invited, vou know, to come
to the meetings, but I was really trying to
do -- to do what they sent out -- sent me out
there to do. So I was trying to, you know,
learn as much as I could about the case, and it
is one big room, but there wefe stairs going up
to the platform where they had the -- you know,
the big long table, and they would meet, and

AlISA Feaga would always say, you know, men come

‘on up here, and Valerie Birdsong, the -- the

contractor, would say you know, ¢go, go, Jo.

11
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Aqd so I would -— I would go, and, you know,
sit at the table and take my little note pad.
and it -- you know, it's not my first time ﬁo
be invelved in an investigation.

0IG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: 8o, I mean, I was prepared to
take an active role like I would normally do.
But AUSA TFeaga did not want me to be there in
the -- in the off-site. He did not want be to
be assigned to the case. And so what he would

do when 1 would come up there to participate in

the mestings is he would wait -- and let's say

that you are me, he would wait, and I would sit
down right there, and then he would turn his
back to me, put his -— I can’'t put my feet
up -~ put he would put his feet up, and talk
away from me, and if I tried to add anything to
the discussion he would talk over me and not
allog me to -- to participate, So I would be
privy to some discussiqns,‘but by and far I was
excluded. |

OIG SA GOSSARD: Wnen did you -- did you
initiate your EEO complaint? N

MS. GRIMES: In July of 2007.

01G SA GOSSARD: Okay. Now, in
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cénjunction with that EEOvcomplaint, did you
ever make any audio recordings, tapes to
support your EEO complaint without the
knowledge or consent of -- of the other party
or parties while you were at the off-site
location?

MS. GRIMES: Can I -- can I have a
clarification of that? When you say make audio
recordings of someone without their consent,
are you talking about what I've heard, you
know, from you first, and then --—

0IG SA GOSSARD: Uh-huh,

MS. GRIMES: -~ from other people, is that
I allegedly made audio recordings of an AUSA?

OIG SA GOSSARD: Of anybody, Anybody out
there. AUSA's, agenls, anybody who was out
there. Tet's say an employee. Did you, like
we're doing right now, we're making a
recording --

MS, GRIMES: Yes.
™" 0IG SA GOSSARD: -- of this meeting.

MS. GRIMES: Yes.
0IG SR GOSSARD: Did you ~- while you were

out there, did vyou make audio recordings of

people?

*y
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M8. GRIMES: I did not.
OIG 85A GOSSARD:; You did not?

M3, GRIMES: I did not.

0IG SA GOSSARD: Okay. So you never made
any audio recordings of anybody out there?

MS. GRIMES: Of anybody out there, not
ever. Absolutely not.

0IG SA GOSSARD: Have you ever made any of
any -- let's say at this office -- a DOJ
employee?

MS. GRIMES: No, I have never.

0IG SA GOSSARD:; Okay. When you -- when
you asked for clarification, why would you'need
to be clarified or need clarificaticn about
that? If -- if somebody asked me that
question, you know, I.think I would be able to
answer 1t right off.

MS. GRIMES: Well, I ~—kI was just really
kind of interested in how it -- how it all came
about, because the -~ the mwediation itself was
quite adversarial, and I was ﬁot really
expecting it to be adversarial, so ;herevwerg
several times when the mediator and I would be
having, you know, heated discussions about the

evidence. They always wanted to know what 15

4

Q-1
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the evidenge? What is the evidence? And I
would always say I -- I'm a meticulous record
keeper. And when she would talk to me she
would say, well, so did you record this, and
did you record that? And I would say, yes, in
the context of recording.

0ICG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: Not audic reccording. In the
first place 1t was much too large of a space.
I mean, it's -- it's an Air -- it's a big Air
Force base thing. 2And in the second place, if
you view my personnel file and everything about
me, you will find that I ém 100% a rules girl,
If there's a rule, I'm going to go by that
rule. I'm not ever going to intenticnally
break a rule, because that is my integrity, my
personal integrity. .

S0 that's the long explanation to tell vou

that no, I did not de that, and I would not

~have done that.

OIG SA GOSSARD: Okay. Did you ever’
record any conversations with Acting U.S.

Attorney Louls Franklin? B

MS, GRIME3: -No, I .did not. ; o : i

OLG SA GOSSARD: AUSA Steven Feaga?
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M3. GRIMES: No, I did not. We never even

had any conversations.

OIG SA GOSSARD: Okay. AUSA J. B:; and
111 speli it, P-e-r-r-i-n-e?

MS. GRIMES: Perrine. |

0IG SA GOSSARD; Did you ever make any
recordings ~-

MS. GRIMES: Never.

0IG SA GOSSARD: =-- of any conversations
with him? Trial attorney Richard Pilcher
(phonetic}?

MS. GRIMES: Pilcher? No, I did not.

0OIG SA GOSSARD: Or Assistant Attorney
General -- Assistant Attorneys General Joseph
Fitzpatrick or Jenny Garret. |

MS. GRIMES: No.

016G Si GOSSARD: They're out of the state
of Alabama?

ME. GRIMES: I did not.

0IG SA COSSARD: Okay. And you stated
earllier you've never made any audic recéfdings
of any type of éﬁy DOJ employee? -

M&. GRIMES: -Never, |

OTG 5A GOSSARD: Have you made these

e - SR

recordings that I've discussed and have since

16
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dest?oyed them?

MS, GRIMES: No, I have not.

OIG SA GOSSARD: Okay. Now, you talked a
little about thls mediation, and we'll get into
that row.

During this mediation and again it's =--
the date I got here, it's November 1st of‘2007.
During that medlation did you tell the mediator
Sharon Stokes that you had audio recordings or
tapes that supported your‘allegations for youf
EEOC complaint?

MS. GRIMES: No, I did not.

0OIG SA GOSSARD: You did not tell her_that
you had either audio recording; or tépes?

MS. GRIMES: No. I told her I had very
meticulous records. And as I said before she
wogld ask me, do vyou have a recording of this,

and do you have a recording of that? And I

‘responded in a manner that I meant I recorded

it. I recorded the event.
0IG SA GOSSARD: Uh-huh.
MS. GRIMES: WNot that I recorded the

event. And I remember at one polnt -- I

remember being ¢onfused when she asked me this,

because she kept going back and talking to

Q-135
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management and coming back to me and asking me.
It was always about the evidence. I mean, all
day long. It was never really about what a
mediation is shpposea to befabout. It was
always about the evidence,

OIG 8A GOSSARD: Uh—huh.‘

M8. GRIMES: She came back to me at one
particular time and -- and she sald well, like,
what would you record? And I said well, you

know, like when Steve Feaga said this fo me.

JAnd T picked out something, I don't even

remember, but 1t was something from my EEO

complaint.

0IG SA GOSBSARD: Uh~-huh.
M3. GRIMES:!: But it was not meant to

suggest that I was making audio recordings of

him or video recordings of him or any other.

It weant that I recorded the event.

0IG SA GOSSARD: Okay. Did Stokes ask you
during the mediation who your witnesses were
that could support your complaint?

MS. GRIMES: I don't recall if she did or
not.

OIG SA GOSSARD: You don't ?99311 her

asking that?

18
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MS. GRIMES: I don't recall if she did or
not. I recall, like I(éaia, all day long it
was, what 1s your evidence, what is your
evidence, what 1s your evidence? And we went
back and forth over that all day long.

OIG SA GOSSARD: Okay. Do you recall
resbonding to her at that time that witnesses
wouldn't be necessary because you have
recordings or tapes that would provide absolute
proof?

MS., GRIMES: Absolutely not. - Absolutely
not., Witnesses will be necessary.

0IG 3A GOSSARD: Okay., So you didn't make
that statement to her? |

M5. GRIMES: ©No, I did not.

0IG SA GOSBARD: That, you know, you -- we
don't need to talk about witnesses, I have ~- 1
hdve tapes?

MS. GRIMES: No. What I said to her is
this is not discovery, this is a mediation. We
do not nééd to talk about witnesses at this
time. You know, there will be time
foer disco;éry.

0IG SA GOSSARD: So now you do recall

having a conversation with her about witnesses?
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1 MS. GRIMES: No. I recall having
2 conversation about the evidence in general,
3 And in the beginning, you know, it was a fairly
4 civil conversation, but as the day went on
5 and -- and she continually asked me, what is
6 your evidence, what is your evidence? Do you
7 have this evidence? Do you have that evidence?
8 You know, I -~ I became less responsive to
9 that, because I felt that she was behaving as
i 140 an advocate for management rather than as a
r 11 neutral party, and it was supposed to be a
12 non-adversarial proceeding. 50 at some point I

T pegan to answer her to all ¢f her quéstions e

14 about evidence, this is not discovery, this is

15 a mediation.

16 OIG 8A GOSSARD: Okay.

17 MS. GRIMES: 8o do I have specific

18 recollection of her asking me about my

19 witnesses? I do not have a specific

20 recollection, but I can tell you that I wpuld
m:él | never have made that statement that witnesses

22 . aren't necéssary. They are necessary in every

23 "7 case. ~

24 OIG SA GO8SARD; Okay. Do you recall

25 _ Stokes asking you 1f she could share with

= Q-138
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management —-- I use your term‘~— I was going to
say agency reps, but we'll call them -- we'll
refer to them as management -- and when I say
management, I'll lump Mr. Menner in -- in there
with that. |

MS, GRIMES: Yes,

0IG SA GOSSARD: So it would be Menner,
the U.S. Attorney Ms. Canary, and also the
First Assistant Patricia Watson.

Do you recall Stokes asking you 1f she

céuld share your revelation that you had these
tapes with management? Do you recall her
asking you that?

MS. GRIMES: I never made a revelation
that I had tapes.

016G SA GOSSARD: Okay. 8o then your
answer is no.

MS. GRIMES: Is no.

0IG SA GOSSARD: So Stokes never asked you
if she could tell management that you just
revealéd to her --

MS. GRIMES: That I had tapes.

OIG’SA GOSSARD: -~ that you had audio
recordings?

MS. GRIMES: Yeah. Of -~ that I had audio

a3
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recordings. and now we're talking about audio
recordings, right?

OIG 3A GOSSARD: We're talking audio
recordings, tape recordings, digital
recordings. Whatever you want to call 1it,
Basically what's going on right now.

M8. GRIMES: Yes.

OIG SA GOSSARD: Our conversation is -~

MS. GRIMES: Yes.

OIG SA GOSSARD: ~- being recorded.

MS. GRIMES: I just want.to clarify that.

OIG S GOSSARD: Okay.

M5. GRIMES: You know, no —--

0IG SA GOSSARD: No?

MS. GRIMES: ~- I did not.

0IG SA GOSSARD: Okay. So, Stokes --
Stokes never asked you whether she could go to
managemant and tell them that you just told her
you have audiotapes, or you have tapes, or some
type of -- ‘

Ms, GRIMES: No, she never did.

OIG SA GOSSARD: She never asked you that?

MS., GRIMES: Wo. No. Audiotapes never --
that wasn't part of what we discussed. We

discussed recordings. We didn't discuss

Q-140
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audictapes of people. We discussed recordings.

OIG sA GOBSARD: Written recordings you're
talking about?

MS. GRIMES: Yes. You know, recordings,

OIG SA GOSSARD: That you made in a
journal?

M3. GRIMES: Yes.

CIG SA GOSSRRD: Did Stokes ever return
back to you after conferring with management?
Again, allegedly after you told her you had
these tapes, her statement is that she got
permission from you to go share that with
management, and then she came back and said
management wants to listen to these tapes. Do
you recall that? |

MS. GRIMES: I do not.

0IG SA GOSSARD: Did -- did that happen?

MS. GRIMES: I do not recall that. She
came back to me several times after spending
time with management and she would ask me about
different aspects of differeﬁt evidence, you
know, can I share this?

OIG SA GOSSARD: ‘I'm going te pause just
for -a second. . The recorder will still be

running.
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So Stokes never came back to you after
conferring with management and said management

wants to listen to these tapses? Not read a

’journal, but actually listen to tapes?

M%. GRIMES: She came back to me and --
severalbtimes and said management would like to
view my evidence. Management would like to see
my evidence. And I always declined saying that
this is not discovery. But you have to
understand by this point, I mean, things had
degraded a great deal between me and
Ms. Stokes, because I felt that she was
subposed té be here as a neutral party in a non

adversarial proceeding, and it was anything

‘but,

T mean, it started off, the first thing
out of Mr. Menner's mouth is what is your

evidence? ‘Well, that's not what a mediation is

" gibhout. A mediation is about let's see if we

can come to terms --

0OIG SA GCSSARD: ngvknow, T don't want to
get into the in's and out's of mediation, but
it would -~ but it would seem to me before
agency reps, management if you will, can make a

decislon, you kdéw, I don't think they're just
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going to show up and sign the check based off
of Qhat y;u claim. I =-- I -~ you know, I think
it would he fair to assume that they want to
know what the evidence is, they want to talk to
witnesses, They want to -- if they're told
there are audiotapes, they want to listen to
those audiotapes. You know, I think that's
fair. You know, you keep saying that, you
know, this is not about the evidence., I don't
see how management --

MS. GRIMES:; It's not about -- it's$ not --

OIG SA GOSSARD: T don't know how
management -- again, I don't w%nt to get, you
know, long and drawn out about this, but I
don't see how they could make a decision if
they don't know what the evidence is, whether
this is a legitimate claim or not. And again
I'm not speaking to yéur claim one way or the
scther, but --

M3, GRIMES: So --

01G SA GOSSARD: -- it just, you know,
seems to me that, you know, that's a legitimate
concern of management to'know what the evidence
is.

MS. GRIMES: Well, and T -- I do
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understand that, but I also understand that

Mr. Menner had been in the district for at
least a day interviewing all the other people
who had been in the off-site before the
mediation. So they went into nediation having
at least one side of the story. They had my
side of the story and my written ccmplaints.

50 it's not like they went into 1f blind. They
knew what they were golng into.

The listed complaint also -- the complaint
also lists what you want, you know, what --
what your déﬁages are.‘ 50 they did have the
tools necessdry. They wanted to go beyond the
scope of a mediation --

0IG SA GOSSARD: Uh-huh.

M$. GRIMES: -- into a full blown

investigation. And that was premature'at that

time.

OIG SA GOSSARD: Okay,

M5, GRIMES: And that»was my polnt.

0TIG SA GOSSARD: Alright. And speaking of
point -- getting back on point. So, again, I

want to make sure this is perfectly clear,
Stokes never came back - to.you and told you that

management wanted tc listen to the tapes?

Q144
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MS. GRIMES: 1 have no recollection of her
ever coning back to me with that.

OIG SA GOSSARD: HNow you say thére were
several back and forths --

MS. GRIMES: Yes.

0IG SA GOSSARD: -~ between Stokes and
yourself, and Stokes --

MS) GRIMES: Yes.

0IG SA GOSSARD: ~-- and management
relaying each other’'s positions, Concerns,
questions?

MS. GRIMES: Yes.,

0IG SA GOSSARD: So on so forth. But what

you're saying was that was not about tapes,

that was about -~

MS., GRIMES: No.

OIG SA GOSSARD: == evidence?

MS. GRIMES: It was about evidence. It
was about whether to make a -- an offer. GShe
came back to me one time to say, you know,
Ms, Canary does not believe’you, she does not
believe you have a valid case. She doesn't
knoQ Mr. Feaga to be this way, of to behave

this way. And she came back another time and

“she sald, you know, they're not interested in

Q-145
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making you any -- any kind of offer. And at
that point I said well, then I guess we'xre done
with the mediation. But she came back to me
again, you know, &till coming to me, what'sg
your evidence, what evidence do you have?
was always about svidence, all day long.

OIG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: She was really pushing me,
really putting a lot of pressure on me about
the evidence.

OIG SA GOSSARD: So if -- if it's
basically done at that point -- and I may be
jumping ahead of myself, but I'm going to go
ahead since you brought’it up -- why did they
go a second day? »

MS. GRIMES: They requested it., They
requested a second day.

0IG SA GOSSARD: They reguested a second
day. There was no reason?

MS. GRIMES: Not that tbey gave me, there
was SO reason.

0IG S8A GOSSARD: Okay. Did you inform
Stokes that your attérney had the tapes when
shé said hey, these guys want to listeh to the

tapes? Did you tell Stokes that your attorney

28
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had the tapes and that you would have to confer

with him prior to releasing the tapes?

MS. GRIMES: I told Stokes something

like -- I want to gét this exactly straight,

because we had two or three conversations about

this, I told Stokes that on advice of counsel,

he said, you know, this is not discovery.

OIG SA GOSSARD:

later conversation.

I'm not talking about a

I'm talking about during

the mediation on November 1lst, that day, when

Stokes come back and

management wants to listen to these tapes, did

said -~ allegedly —-

you tell her that your lawyer had the tapes?

MS. GRIMES: HNo,

01G SA GOSSARD:
that your lawyer had

MS. GRIMES: No,

OIG SA GOSSARD:

her that you would need to discuss it with your

lawyer prior to releasing the tapes and letting

I did not.

So you did notbtell her
the tapes?

I did not.

3¢ then you didn't tell

the other side listen to the tapes?

MS. GRIMES: I told her that I would need

to discuss the whole request Lo see my evidence

with the -~ the lawyer, my lawyer.

OlG 8A GOSSARD:

But specifically tapes?

Q-147
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MS. GRIMES: Tapes were not specifically
mentioned.

OIG SA GOSSARD: Okay. So you --

MS. GRIMES: We were talking about
evidence. The whole evidence. I mean -—-

0IG SA GOSSARD: Uh-huh,

MS. GRIMES: ~-- I have no recollection of
her saying anything about well, we want to hear
some audiotapes, we want to see some
audiotapes, you know, dah dah dah dah. We
discussed 1t as recordings.

OIG 3A GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES; Recordings.

0I1G éA GOSSARD: S0 --

MS. GRIMES: So wherever the term “audio
recordings™ comes in, that would have to come
from Ms. Stokes,

OIG SA GOSSARD: Okay. So, in other
words, what you're telling me -- again, I may
be jumping ahead of myself a little bit, bhut
during -- over the course of these two days,
the word "tape", "audio recordings", so on and
so forth, never came up at all? Is that what
you're telling me?

MS. GRIMES: It never came up from me. I

Q-148
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don't know what happened with their
discussions.

0IG $A GOSSARD: Did Stokes --

MS. GRIMES: But I know --

0IG SA GOSSARD: =-- ever say that word to
you?r

MS. GRIMES: I don't recall that. I
recall recordings. I recalled her asking me
about the recordings.

0IG SA GOSSARD: Uh-huh.

M3. GRIMES: But I do not recall
audiotape. -

OIG SA GOSSARD: So this --

MS, GRIMES: Or audio recordings. I do
not recall those -- those terms. I recall
evidence. I recall recordings. Recordings.

OIG SA GOSSARD: Okay. 5o the first time
ever audio recordings dr tapes ever came up in
the course of this mediation with vou is when I
first contacted you --

MS. GRIMES: When you called me.

016 SA GOSSARD: ~-- back in December?

MS$. GRIMES: When you called me.

OIG SA GOSSARD: That's the first time ;

that you ever --
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MS. GRIMES: That's the first time I ever
heard that particuler, how would you say, that
particular perception that I had tape-recorded
an AUSA. The first time that I heard that was
from you.

OIG SA GOSSARD: Okay. Sc again, you_
never told Stokes that you would have to confer
with vour attorney in order to release the
tapes to management?

MS. GRIMES: No but -- but I want to be
clear on that, we did talk about discussing
releasing evidence. |

>OIG SA GOSSARD: Uhfhuh.

MS. GRIMES: And that I would not be able
to do that. Since he was not at mediation with
me I would not be able to.

01G™A GOSSARD: And when you talk about
evidence, which evidence are you talking about?

MS. GRIMES: I'm talking about just my

-recordings.

OIG SA GOSSARD: Your written -~

M8. GRIMES: You know, just my records.
OIG SA GOSSARD: Your written --

M5 . GRIMES: Yeah.

0IG 3A GO8SARD: -- notes?

- Q-150
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M8, GRIMES: ALl -~ you know, anything
that I -- that I had written, and it was quite
a bit that I had written over the time, and
emails, and phone records, I even had phone
records where I had called Ms. Watson. So
there were -- you know, there were plenty of /
records.

OIG 8A GOSSARD: Okay,

M8. GRIMES: I just didn't realize when
we're talking about recordings, I mean
recordings means one thing to me.

0TG SA GOSSARD: Uh-huh. So all this time
where you're having these, again, over a
two-day period back and forth with Stokes
ana ~- and Stokes with management, Stokes is
thinking there's audic recordings, the U,S. -

MS. GRIMES: I don't know what she’'s
thinking. |

QIG SA GOSSARD: The U:S. -- well, I'm
telling you --

M3, GRIMES: Yeah. . ' -

OIG SA GOSSARD: The U.,$. Attorney,
Menner, and the Pirst Assistant are all
thinking about audio recordings‘ and all this

back and forth, that never got cleared up?
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MS. GRIMES: No, not -- it never got
cleared up.

OIG SA GOSSARD: 1In other words, when I

got -- when I got these other witnesses telling

me that-4t was their impression, all four of
them, thét there were audio recordings, and
there's this back and forth, that this never
got cleared up, Stckes, you know, when she
comes to you and says they want to listen to
the tapes, you don't look at her and say what
tapes are you talking about, I never said
anything about tapes?w

MS. GRIMES: See, I don't ever recall her
ever using the term "tapes" to me. It was
always about your recordings, your evidence.

It was mostly evidence. You know, she would
talk about it evidence, but she would also talk
about rec0rding,‘ I never realized that --

001G 5A GOSSARD: Well --

M5, GRIMES: -- that the -- in their
meetings they're talking about something
different than what I'm talking about, because
the only person that I talked to was Stokes. o

0IG SA GOSSARD: Got you.

MS, GRIMES: It was a one on one, one on

Q-182
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one. I have no -- I had no understanding that
there was & miscommunicatlon, or a;' ‘
misstatement, or a mis-whatever. .Misperception
I guess might be the right word; going on in
those discussions.

OIG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: You know, that was not
something that ever frankly would have occurred
to me.

OIG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: So, I'm just going along my
merry way trylng to get away --

0IG S& GOSSARD: " Okay. Slight pause.
Recorder's still running. Okay. We're back.

MS. GRIMES: So 1'm trying to get away
from the talk about the evidence, the talk
about the discovery, to the talk about the
mediation. You know, the mediation is -- 1T
mean, believe this or not -- 1 really would
%ike to wove past this polint in my life. I

mean, this has been going on for a long, long

time, and I would like to have some closure.

So I'm trying to get it back on track, back to

the mediation., I'm very familiar with it -- a

mediation, 1 do collatefalwduty
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investigations. I understand.

CIG 3A GOSSARD: Uh-huh.

M5, GRIMES: So, I =-- I have one agenda.
She has another agenda. There were several
times when we had heated exchanges. I know you
can appréclate that having ~- you know, having
had some expericnce with me. We've had some
heated exchanges.

OIG SA GOSSBARD: .Well, I don't know if I
would term them like that, bubt --

MS. GRIMES: wéll, you know whgt I mean.
I mean, they're -- they're a little -- it's é
little more of well, I want to make my point,
Well, T want to make my point. Well, I want to
make my point. Well, I want to make my point.

We had a lot of those over the evidence,
over discussions of the evidencef

0IG gA GOSSARD: Okay. Yeah, and I -- you
know, and I can understand that. What I can't
understand 1s, vou know, Stokes going baqk for
whatever reason telling them there's tapes,
Menne:uggyiﬁéfﬁkay, we need to listeﬂ‘to the

tapes. And Stokes testifying or saying in her

statement, she comes back and says will you let .

them listen to the tapes? Listen. Okay? That

L0
o
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doesn't mean read, like read journal notes, or
reﬁd, you know, stuff you got ~-- wrote up about
phone conversations you had with the First
Assistant. B

MS. GRIMES: Yeah.

OIG SA GOSSARD: Whatever, They're very
gpecific, and they're very adamant, okay, that
there's tapes, and it's listen., And for the
life(of me I can't understand how you can sit
here today and all these other people are
confused, these four other people areyébnfused
about tapes, and that wasn't cleared up during

the course over two days with this mediation.

And, you know, exact words like listen to

tapes. That's not read journal entries.
That's quite a big difference.

MS. GRIMES: No, you're =~- you are -- yau
are correct in that, but what I would say to
you is she did not come to me and say they want
to listen to your tapes. |

 TDIG Sh GOSSARD: Okay.

MS. GRIMES: She ﬁever came to me and saild
that.

OIG SA GOSSARD: She never came --

M3, GRIMES: Yecu know, they would like to

37
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have access to your records, They would like
to see your evidence is the one that stands out
to me. I want to see your evidence. And you
krnow, that brings up a very cdd email exchange
that I had with Ms. Canary later when I offered
to, you know, speak with her about my evidence.
And Ms. Canary emailed me back and said, I
would like to hear your evidence. And looking
back on that now, that should have been a red
flag to me,

OIGVSA‘GOSSARD: Uh-huh,

MS., GRIMES: But I just thought she meant
hearing me. Hearing what I had to say.

0OIG SA GOSSARD: Okay.

MS. GRIMES: You know, I can't say that I
didn't miss the boat. You know, I can'l say
that there was not something that I did not
pick up, you know, in the conversations, but
there was nothing as overt as they want to
“listen” to your tapes. There was nothing as
overt as that. It was always about couching it
in terms ofbrecordings, evidence.

OIG SA GOSSARD: I can't understand how
you couldn't have picked that up unless -- you

know, I just -- I can't understand that. You
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know, because, again, going from their

perspective, alright, everybody's got this

perception of the AUSA in‘question, okay, and

it's from what I understand a good perception,

_Again; that's neither here nor there for me to

judge that, but that's.—~ I'm just telling you
that's what I hear.

MS., GRIMES: Uh-huh.

0IG SE GOSSARD: Now all of a sudden, I
meéﬁ -- because I'm laying this for ground --
now all of a sudden Ehey hear that there are
rapes, and according to them all, okay, if
there's tapes that changes everything, and
I'm -~

M3, GRIMES: Uh-huh,

OIG SA GOSSARD: -- quoting people here.
That changes everything. If Ms. Grimes has
tapes with this person making disparaging,
inappropriate remarks, that changes everything.
And if those tapes exist and if it has those
;e&arks on it, then, ves, we are going to
settle. We would setﬁle; We séttle -~ and
I'11 guote again -- meritorious claims.

M3, GRIMES: Uh-hub.

OIG SA GOSSARD: Okay. So, that was all
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Ctheir thought patterns. You know, you even got

Menner -- I got emails of him sending back to
his highers saying there may be tapes. Okay?

So, again, all these people are on this

same waveleﬁéth about tapes, but you're sitting

in there with Grimes coming in asking -~
allegedly, you know, acccrding to her
statements -- asking you about tapes, and over
a two~day’period, and as you sit here today,
yeu‘didn‘t'know a thing about tapes.

MS, GRIMES: Well, see in hindsight today
I know about tapes.

OIG SA GO3SARD: Well --

‘M. GRIMES: Because, you know --=

0IG SA GOSSARD:  Yeah, I'm sure --

MS. GRIMES: -~ I have Rnowledge.

0I5 SA GOSSARD: You say in December,

MS. GRIMES: Yeah.

0IG SA GOSSARD: Agaln, with all the red
flags that it raised with these folks about

tapes and what that means, and that now,~vkay,

maybe we were wrong here, if there's tapes and

this.guy made these remarks, we're going to
settle. Let's Listen to the tapes, okay.

Again, that's going back and forth scveral

40
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times. You know, Stokes is running back and
forth like a -- like a diplomat, like somebody
between two countries, you know, trying to come
to a settlement.

MS. GRIMES: Well, let's be clear. She
was acting as an advocate. She was an advocate
for management, and she was running back and
forth. 8he was running back and forth, But as

you're -— as you're speaking to me right now

I -- I am remembering one thing that she asked

me apout witnesses, and she did in fact ask me

about witnesses. She sald -- I don't even know

when or -- or what, but she said who is going

to support what you are going to say? 2nd I

remember replying to her in something like

everybody's not going to lie. You know, there

are people who will do the right thing and will

stand up, and will say, yes, he treated her

that way, yes, he did that to her, you know,

yes, he called her these names. You know,
there are people. I cannot believe that you're

going to have 12 AUSA's and agents oul there

who are -- who are not going to bhe truthful
about it. And that is in -- in context what I

sald to her.

a1
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T mean, those are not exact words. That's
a paraphrase about it, So, that-whole thing
about I wén't need any witnesses, I mean, I
can't even imagine where that could come from.
I -- I speak with you --

OIG SA GOSSARD: Well, I could tell you
where I could see where you're coming from,
Again, if you made a comment that you had
tapes, 1 could see you making that comment. I
would make that comment. If I had a similar
situation, and I had recorded somebody.

MS. GRIMES: Bh-huh.

QIG SA GOSSARD: You better believe I
would tell the ﬁediator, hey, I goﬁ tapes, you

won't need to talk to any witnesses. You know,

~again, this is absolute proof. 8o I could see

where ;t would come from, okay, if it fits
here.

MS. GRIMES: Yeah,

OiG S& GOSSARD: And again, what I'm
saying 1s, you got three‘management officialé
and a mediétor all>sa§ing there were |
discussions going back and forth over two days
about tapes.

MS. GRIMES: = Uh-huh.

42
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QIG SA GOSSARD: But for whatever
reason --

M§. GRIMES: I'm not privy to that,
though.

01G SA GOSSARD: ~- Ms. ~- Ms. Grimes is
in this same mediation and they're coming in
and Stokes is telling you things, and it's just
right over your head?

MS. GRIMES: WNo. Now, see, that's —--
that's not exactly true. You're not describing
it the wéy that it was. 1 am one person in ong
room.

0IG SA GOSSARD:; Uh-huh.

MS. GRIMES: All of the other people are
in another room. . Ms. Stokes 1s coming to me
and asking me a guestion or two, and then she
will go and she will stay 45 minutes or so with
them.

CIG SA GOSSARD:» Uh-huh.

MS. GRIMES: .And then she'll come back,
and she'll ask me ; gquestion or two, and then
she'll go in there, and shé;ii ~- she'll speak
with them for an extended period of time, and
they'll discuss whatever they're going to

discuss.  And she'll come .hack to me. Every
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time my agenda is different. I mean, I am
focusing on what I am hoping to accomplish in
this mediation.

QIG SA GbSSARD: Uh~huh.

MS. GRIMES: I am not thinking of video

tapes, audiotapes. I'm not privy to what -- e

what they're talking about. My mind frame 1is

let us, you know, talk about how we can resolve

this. My mind frame is not, you know, oh, my

god, she's got Lapes. ‘Yhat never crossed my

mind that -- that that would be what they were

discussing. I was thinking that they wanted to

carry it over for another day because they
wanted to consider settling with me. I mean,

nobody came to me and said, you know, this is

what we're thinking. This is what we're doing.

Nobody ever did that. I mean, it was -— I had

the least amount of commuhication. She spent
very little time with me.

OIG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: She spent most of her time

with them, and they were discussing whatever

.. they were discussing. I was not privy to that.

0IG SA GOSSARD: So —--.so then from what

cyou just told me it would strike you as being

44
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very odd that all four of them stated in thelr
interviews that the reason it went over a
second day was to give you time t§ confer with
your attorney about turning over tapes?

MS. GRIMES: Yes, that would surprise me
very much. And as I sald, the discussion about
whether my attorney would allow me to -- to
provide any evidence did come up. It did come
up, absoclutely. We talked about that, but it
was in the context of just my recordings, my --
my writingg, my -~ my journals., It was not in
the context of what they were thinking. o
they were thinking one thing. I'm thinking
another thing. And they didn't tell me why
they were golng to extend it another day. They
just asked me if I would be amenakle to do it.
And I said, yes, I would. I would absolutely,
because I'm thinking that they're going to

consider, you know, a ssgttlement offer. And we

get there the next day and, I mean, it's

basically -- it’s basically nothing, because
when I did talk to my attorney what he said is
this, this 1s not discovery, have they made you
én‘offer? viell, no; Well, you know, don't

call ms asking for discovery, because this is

[Fa
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not discovery.) This is a mediation. This is
about an offer. If you want.to call me and
téll me that they made an offer, then you call
“me and tell me that, And so I mean I goft that
message. 1 understand,

0IG SA GOSSARD: Okay. Speaking of your
attorney, did Ms. Stokes ask you the name of
your attorney?

" MS, GRIMES: He did. She did, I'm sorry.

OIG SA GOSSARD: She did?

MS., GRIMES: Yes, she did, uh-huh.

OIG SA GOSSARD: And did you provide that

MS. GRIMES: Né,‘I‘did not.

0IG SA GOSSARD: Okay. And why is that?

MS. GRIMES: Because I was not represented
at the mediation.

OIG SA GOSSARD: Okay. What's the
attorney's name?

MS., GRIMES: Scott Boudreaux.

0IG Sé GOSSARD: What ks it?

MS. GRIMES: Scott Boudreaux.

QIG SA GOSSARD: How do you spell that
last name?

MS. GRIMES: B-g-u-d-r-e-a —-

Q-164
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1 CIG SA GOSSARD: -- b-a?
2 MS. GRIMES: -- e-a.
3 OIG SA GOSSARD: -- eg-a?
p MS. GRIMES: -- u-x. Scott Boudreaux.
5 OIG SA GOSSARD: BAnd he's out of
» 6 Birmingham?
'''' ; 7 MS. GRIMES: Yes.
g QIG SA GO3SARD: Do you know his phone
G number off the top of your head?
| 10 M8, -GRIMES: No,-I don't.
| 11 OIG SA GOSSARD: Alright. Did ~-- did
g 12 Ms. Stokes ask you to discuss the specifics of
| 13 what was on the tapes? Againh, I'm talking
14 tapes.
15 M3, GRIMES: No.
16 0IG SA GOSSARD: HNot your evidence in ; h e
17 general, but tapes?
18 MS. GRIMES: No.
19 ' ' 0IG SA GOSSARD: .Did she ever ask you hey,
20 what -- what exactly 1s on these tapes?
21 | MS. GRIMES: No. The only time T ever —-
22 as 1 tpld you before, the oély time I ever‘bad
23 a‘kind of % confused moment when she was
24 talking to me is when she would say we}l, then
25 like you would record like what? And -- and I

Q-165
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quoted her an exact statement from my EEQ
complaint, an exact.statement, I saild well, I
would record llike, you know, he said Tammy, get
over there and clean off the table, or
sonmething like that. "And I remember at that
time when I answered that qguestion, I thought
that's a strange -- that's a strange guestion.

0IG SA GOSSARD: Okay. So she didn't ask
you to discuss the specifics of what was on the
tapes?

M5. GRIMES: No.

OIG SA GOBSARD: Okay.

M8. GRIMES: HNo.

0IG SA GUSSARD: 8o then I --

MS. GRIMES: She asked me -~ and I want to
be clear about this, because I'm not sure we're
communicating.

OIG 3A GOSSARD: Oh, we're --

MS. GRIMES: ST asked me —-

0IG SA GOSSARD: -- communicating.

MS. GRIMES: She asked me th;ctypes of
things that I would record.

OIG SA GOSSARD: Uh;huh.

MS; GRIMES: You know, and I'm thinking,

okay, record. She's obviously thinking record

Q-166
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in a different context.

OIG SA GOSSARD: Okay, Did vou refuse to
tell her what was on the tapes?

MS. GRIMES: No, T just told you, I told
her what I had recorded.

CIG SA GOSSARD: Uh-huh.

M$., GRIMES: Now, there was no discussion
of tapes. You keep bringing up tapes, there
was no discussion of tapes.

OIG SA GOSSARD: Well, that's what this
is -- this is -- that's what this ié all
aboﬁt -

M8, GRIMES:  Ckay.

0IG SA GOSSARD: -~ Ms., Grimes.

MS., GRIMES: There was -- let me be clear
then.

0IG SA GOSSARD: %o I'm going to be
bringing up tapes.

MS. GRIMES: Okay. There was never, ever

any discussion of me making tapes of AUSA -- 1

“*

guess it's AUSA Feaga -- : .

0OIG SA GOSSARD: Or anybody.
MS. GRIMES: ~~ making disparaging
remarks? There was never any discussion of

that,. There were discussions of recordings,

Q-167
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In wy context being recordings, written
recordings.

0IG SA GOSSARD: Did you contact Stokes
later that evening at her hotel, I believe the
Fibassy Sultes in Montgomery, and inform her
that your attorney was upset with you for
disclosing that you had tapes?

MS. GRIMES: T called her -- I do believe
that 1 did call her that night, and I do
believe I told her that he was upset with me
for discussing discovery, because this was a
mediation and we should be discussing
settlement and settlement offers, and they had
not mage an offer so why were we discussing
discovery.

OIG SA GOSSARD: So you did tell Stokes
that your attorney had told you that mediation
was not about discovery, but about resolution,
or words to thaf sffect? So that is in fact
trué?

MS. GRIMES: Yes. Or words to that
effect. I mean, that's not; you know .

0IG SA GOSSARD: Did you tell Stokes at
that time diring that phone conversation that

you were not going to turn over the tapes

Q-168
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because that wouldn't further the EEC mediation
process?

MS. GRIMES: No. We never discussed any
tapes. We came to the point where she asked me
to turn over my evidence, and I declined to do
that.

0IG SA GOSSARD: 1s it possible that you
did in fact make tapes but they're not
ineriminating, as you had stated during the
mediation process, and that's why you're not
turning them over?

M3. GRIMES: I never made tapes. Not ever
at any time did I make tapes.

0IG SA GOSSARD: I'll just make a few

"more. I think this has already been asked, but

just to make sure I'll ask agaln. So Stokes
never came in to you and asked you if the other
parties could listen to the tapes?

MS. GRIMES: No, she di.d not. And again I
want to clarify, she asked me many, many, many
times 1f they could view my svidence, if they
Pould see my‘evidence, if == if I would give
her a list of witnesses, or -- she didn't use
the Lerm,"witnessés", what 1 was going to use

te substantiate my claim, or something in -- in
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those words.. I cannot tell you --

OIG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: - word for word what she -—-
what she said. But, yoﬁ know, there were many,
many times thabt she asked me for -- for various
evidence, vyou know. Well, Jjust, you know, a
show of good faith, you know, show me some of
your evidence, and I did not.

OTG SA GOSSARD: And again I keep going
back to this same point, though, you got four
individuals that all are locked around tapes.

MS. GRIMES: Uh-huh,

0IG SA GOSSARD: And you got Stokes going
back and forth mediating between the»two
parties, and not once over this two-day period
did this get rectified.

MS. GRIMES: Well, you've got to
understand --

0IG SA GOSSARD: I don't know what there
is to understaﬁd. The only thing -- what
you're teliing me is that these four people,

Stokes and the other three, are basically

conspiring against you, is the only thing I can

figure out.

MS. GRIMES: Well, those are your words,

52
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not my words.

OIG SA GOSSARD: Well, how would you --
tell me what -- what your theory is.

MS. GRIMES: Well --

OIG SA GOSSARD; Tell me why we got the
U.8. Attorney for this Distfict, the First
Assistant, an AUSA out of General Counsel's
Office, an@ a mediator who, you know, beliave
me -- you may not beliesve me, but really, you
kqow, does understand her position in all this,
and wants to remain neutral, per her charter,
you know, -all say tapes were discussed.

Now, you tell me why these four folks are
telling, you know, an OI¥*¥nvestigator that
there was tapes. And again going back to the
conversations, the back and forth, to me if
they're telling the truth, thefeﬁgfg;iggge no

reason, no way why Tamara Grimes shouldn't have

picked up on that during the two days of this

mediation and =aid, whoa, wait a minute, time

out, what are you'talkiﬁg about tapes, I'm

talking about a Jjournal here.

So I want to hear your theory on, you

«.kuom,,how,this e%hhow this is;happenihg, and

how I got four individuals telling-me a
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different story from vyours.

MS, GRIMES: ~ﬁell; %irst I would like to
point out you say you ha%e four individuals,
okay? I had_one individual. That would be
myself and Ms. Stokes. We communicated with
each other. T do not know the basis or the
contents or the context of the conversations
between Ms. Stokes and management. I know and
I clearly documented after the mediation to the
EEQ staff that Ms. Stokes did not in‘fact
function as a neutral party, but she functicned
as an advocate. She was in full AUSA mode.
That is my exact term for Qhat she was doing.
She was trying to push me into doing something
that I did not want to do.

Now, you keep raising the term "tapes". I
knew nothing about tapes that day. I knew
nothing about tapes until you called me on
December 17th. You're asking me today to
expi;in something that I did not know at that
time. Youire asking me to guéss what these
people may have been éaying and doing. I -- I

have no way of knowing that. The only thing

that I can tell you is what my intentions were,

what my agenda was on that day., And I think
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that I've fairly articulated that, but if I
haven't I would be glad to say I went into the
mediation in a good faith effort to try to
reéolve our differences. I was nolt willing to
turn 1t into discovery because it's not about
discovery. It's not as if they did not have
information. They had plenty of information.
They had been -- they had been interviewing
witnesses all that day. They had a very
detailed complaint from me, a claim from me,
and i1t's not like it was -- it was very
general. It was very, very specific, on this
day this happened, on this day this happened.
You know, I've been harmed by this in this
manner. These are the damages tﬁat I've
incurred, and this is what I would like to see

come out of this. That's my mindset when I

_went. in that day. I'm not thinking about

what -- what might be Interpreted about what

I‘mrsaying as I'm tryingyto hbnestly

‘Communicate., I -- I have no way of knowing --

0TG SA GOSSARD: Okay. Let's --

MS. GRIMES: -- what's going on behind

closed doors.

0IG SA GOSSARD: Alright. ~Let's -- let's

Q-173




cut out the -- the management, Let's just talk
about your interactions between you and Stokes.

MS. GRIMES: Yes.

0IG SA GOSSARD: Since you have direct
knowledge bf that.

- M8, GRIMES: Yes.

OIG SA GOSSARD: What you said te her, and
what she said to you.

M8, GRIMES: Yes.

0OIG SA GOSSARD: Okay. S¢ if Stokes is
telling me that you told her there were tapes.

MS. GRIMES: Uh-huh.

01G SA GOSSARD: And that, you know, she's

going back and she's relaying to you that thcy
want.to listen to the tapes. Stokes is telling
me that in an interview.

MS. GRIMES: Uh-huh.

0IG SA GOSSARD: Are you telling mé Stokes
is lying to me?

MS. GRIMES: No, T would not. I would say
that maybe she misunderstood, or there's some

misperception or miscommunication. I would not

" accuse her of lving. No, I would not.

OIG SA GOSSARD: Even though she says

with, you know, 100% certainty there's no doubt

4
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1 in her mind that there were tapes, that you

s 2 mentioned tapes, that you had audiotapes, and
3 she says there's no miscommunication, there's
4 no misconception.

MS&. GRIMES: Well, I say that there —-

U

6 " that there was no discussion of tapes. I

7 can't, you kﬁow, 1 can't address what -- what
8 her perception was, I mean, her perception's
9 going to be based on her experiences and her
19 education, and her status as an AUSA. I'm not
11 ~an AUSA, I'm just a paralegal. And where she
12 might be thinking of one thing, I'm thinking of
13 another, and I -- I cannot -- I'm not accusing
14 her of lying, and -— and I understand that 1f
15 she has a position that she truly bglieves in
16 that she's defending that pesition.. I'm just
17 saying that that is not what happenéd. We did - ' o z
18 not discuss tapes. We discussed recordings. |
19 We discussed evidence.
20 0IG SA GOSSARD: Dkay{ pid you take notes 
21 ' that day?
22 M3, GRIMES: Yes, I did take notes that
23 _ day.
24 . 0IG SA GQSSARD:‘ You took notes? . Are o - » B
25 you == and you're probably aware thap T
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1 Ms. 8tokes took notes also?

Z MS. GRIMES: Yes.

3 T OIG SA GOSSARD: Okay. And what wouldbyou

4 say to the fact that I have Ms. Stokes's notes

5 from that day,'and in those notes there's
6 , reference to tapes?

7 _ MS. GRIMES: Uh-huh.

8 0IG SA GOSSARD: What would you say?

8 M8. GRIMES: I -- again, I cogld not -- 1
10 cannot address her thought processes, because
11“ she did not share those with me,

12 0IG 8A GUSSARD: Okay. So vou have no

13 comment, or you can't, you know —- I just

14 got -- I've also got Ms, Watson's noteé from
15 that day where she has in there attorney has
16 ‘ tapes. Again, I know that was -~ you had no
17 direct conversaticns with her,lbut, again,

18 , going back to Stokes, you know, I have her

19 notes, contemporaneous to her copversations

20 B with you, and she has in thgre "tapes“. She
21 © doesn't have "journal." She doesn’t have, you )
22 know, "written recordiﬂé," conversations

23 . bétween yourself and the Fixsﬁ Assistant. She
24 ~ has ”;qpes"’;n her notes.

2 ‘No idea whatsoever?
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M5, GRIMES: Listen, I have no -— I do not
have privy to her notes. I have no knowledge
at all of her notes. I don't know what she
wrote in her notes. I don't know what her
perceptions -were. She did not share those with
me. So, I have no bersonal knowledyge of that.

OIG SA GOSSARD: Did you bring up that you
had tapes during this mediation as a bluff to
bolster your EEQ case?

MS. GRIMES: Ne, I did not.

0IG 5A GOSSARD: So you did not bring up
the existence of tapes as a bluff?

MS. GRIMES: -No, I did not, -

0IG SA GOSSARD: Okay.

MS. GRIMES: Why would I do that?

OIG SA GOSSBARD: People bluff all the
time, Ms. Grimes, during negotiations. I think
ybu’re well aware. You've been around long

enough to -— to know that. You know, happens

all the time,

M§. GRIMES: Well, I'n -- I'm not
néceséarily going Lo say that I -- that I have.
I didn't. I do civie=-I don't do criminal.

0O1G SA GQSSQRD: Uh~huh:uﬁ0kay.t ;'d just

like to recap. First off, as far as recordings
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go, 1t's your statement here-today thabt you. .. 7

never recorded any person in the U.3.
Attorney's Office in any manner as far as audio

recordings, tape-recordings, digital

“recordings?

M&. GRIMES; Never at any time whatsocever.

0IG SA GOSSARD: Okay. And that includes
like perhaps leaving a recorder in a room, an
empty foom where you weren't present? You may
have staged a recorder there, then walked out,

and people were having a meeting. You never

s

did tﬁat?
MS, GRIMES: WNever at any time whétsoeverf
0IG SA GOSSARD: Okay. And it's leo your

statement here today that during this mediation

with Ms. Stokes primarily, that the word tapes,
audio recordings, so on so forth, never came up
one instance --
MS. GRIMES: 1 have -- no.
0IG SA GOSSARD: =-- during the two-day
mediation process?‘
'kMS. GRIMES: No; I havé no recollection of

that at all. That would have been something

“that I -- that would have caught my attention.

o
0IG. SA GOSSARD: kay. And everything you
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said here today is the truth?

MS. GRIMES: Yes, it is.

0IG SA GOSSARD:. Okay. Will you be
willing to submit to a polygraph examination to
cover the things you.said here today?

MS, GRIMES: Na, I would not.

OIG SA GOSSARD: You would not?

MS, GRIMES: No, I would not.

0IG SA GOSSARD: And why is that?

MS. GRIME3: Because DOJ policy does not
require its employees to submit to polygraph.

OIG SA GOSSARD: I know it déesn’t r@éﬁire
it, but I think it would,cértainly be héibful.

MS. GRIMES: Well, you see, I know that
I'm telling the truth, and I know that a
polygraph is an interpretivevexam.

You know, your investigation is going to

be what it is, because this is what it is.

And, you know, ultimately I have no control

over‘that, but, no, I woqld decline to
participate in a polygraph,

016 SA GOSBARD: Okay. Phil, you got any
questions?

QIGfSA‘VAN NIMWEGEN:M Yeah, I just -- 1

just want to be perfectly clear that when Agent

79




L

4

16
17
18

19

20

Goussard referred to tapes, he's referring to
any type of audio recordings --

MS. GRIMES: Yes.

QIG SA VAN NIMWEGEN: -- digital. And you
made a statement -- what was the purpose of
your mediation, you were -- the second day you

thought maybe you were going to get some type
of -- they were going to offer you a --—

MS . GRiMBS: “I thoﬁght maybekﬁﬁéy were
considering settlement.

QIG SA VAN NIMWEGEN: Okay. Now, you
stated that you’%ad someAtype of recordings,
whether -- you said written recordings --

MS. GRIMES: Written,

i

OIG SA VAN NIMWEGEN: -- is what you're
referring to.

MS., GRIMES: Yes,

OIG SA VAN NIMWEGEN: And if that is
evidence, you refer to that as evidence,

right --

MB5. GRIMES: Yes.

CIG SA VAN NIMWEGEN: -- towards your

- case?

M3. GRIMES: Yes.

. OLG SA VAN NIMWEGEN:; Okay. And i1f you
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wanted some type of setllement, why wouldn't
you bring those with you?

MS. GRIMES: Because I had already
summarized them in the complaint -- in the
complaint,

0IG A VAN NIMWEGEN: Yeah, but still why
wouldn't vou bring them with you théugh?

MS, GRIMES: See, Ms, -- Ms. Watson and
Ms. Goss, they both knew. I mean, they knew
that. I had --

0IG 5A VAN NIMWEGEN: VYeah, but I -- I

understand that, but --

MS. GRIMES: —- contacted them many times.

OIG SA VAN NIMWEGEN: ~- your whole
interpretation of that mediation was. to get
some type of settlement. |

MS., GRIMES: Yes.

0IG SA VAN NIMWEGEN: Okay. So you would
bring -~ at least I know I would -- bring the
stroigest case I could possibly provide. Why
didn't you bring your attorney?

MS. GéIMES: AMohey. Very simply, money.
I't was a méney issue. It was a money call.

OIG 3A VAN NIMWEGEN: Yeah, but you're
expecting some type of settlggentf anq -
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MS. GRIMES: 1I'm not expecting. I'm
hoping that it can be resolved early.

0IG SA VAN NIMWEGEN: Yeah.

MS. GRIMES: Without having to go through
all of the steps that you have to go through.

01G SA VAN NIMWEGEN: But did he have then
your journal? Did you provide your journal to
the attorney?

MS. GRIMES: He had a copy of it.

OIG SA VAN NIMWEGEN: Okay.

OIG SA GOSSARD: Well, if he had a copy of
it, then why would you -- well, I guess yéu
would still need to discuss it with him whether
you wanted to turn that over or not?

MS. GRIMES: Yes.

0IG SA VAN NIMWEGEN: 8o he -- your
disCussioﬁs withkhim on the phone doesn’'t cost
you any money, but him showing up to the
mediation would cost you money, right?

MS.VGRIMES: Yés.

OIG SA VAN NIMWEGEN: Alright. T -="it's
just kind of confusing! If I'm expectiﬁq a
settlement --

: MS. GRIMES: It's the nature of mediapion.

It's the purpose of mediation.
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0IG SA VAN NIMWEGEN: Right. But you want
to present your best case forward.

MS. GRIMES: And I did, through my
complaint.

0IG SA VAN NIMWEGEN: And there's no way
that you mentioned by accident having some type

of audio recordings?

M3. GRIMES: do. Recordings, yes.‘

0IG SA VAN NIMWEGEN: Conversation
recordings. I meaﬁ -

MS. GRIMES: Conversation recordings, yes.

OIG SA VAN NIMWEGEN: But I —-

MS. GRIMEé: I mean, like --

0IG SA VAN NIMWEGEN: I find it hard to
believe, and like Scott does, I -- I find it
hard to believe that you refer to stuff you're
writing dewn as recordings. I think -~

MS. GRIMES: Well, she started that. 1
didn't start that., You know, it's -=- it's |
not --

‘ 0IG SA VAN NiMWEGEN: She Qas the first

one to come out and say Yrecordings”?

MS, GRIMES: She was the first one to come

ool

- out and say "recordings". And so when she --

OIG SA VAN NIMWEGEN:; Why would she come
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1 out --

2 MS. GRIMES: . -- said "recordings", I said
3 "recordings”.

4 OIG SA VAN NIMWEGEN: Oh, she said do you
5 have any recordings, and you said yes --

6 MS . GRIMES: Yes.

7 OIG SA VAN NIMWEGEN: -- type of thing?

3 M5. GRIMES: Yes.

9 OIG SA VAN NIMWEGEN: Well, what would
10 make her ask you if you had recordings? Her
11 aésumptidn is that you had some type of audio
12 recordings. What would strive her to say, do
13 ' you haye'recordings? .
14 - M3, GRIMES: I don't know,
15 0IG SA VAN NIMWEGEN: Did you say
16 éomething to effect of conversations, or --

17 M5. GRIMES: Well, we were talking about
18 keeping, you know, keeping -- it all started

19 out with records, when we first startéd‘talking
20‘ “ about tﬁé records. Okay,hlet‘s tgyk.aboutgtﬁé
21 records. So I would tell her, you know, ves, I~
22 have reéords, I -— I'ma very meticulous record
23 keeper, Ygu know, I keep records: And she
24 saidvlike well, what would you record? And 50

25 I said wedl, I would record, you know, this,
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and I would recoxd that, And then the -- the
confusing question came -- she goes and she

talks to managemént, and she comes back and
she's asking me another thing, and she said
well, what's an example-of something you would
record? And I said -- I pulled something
straight from the complaint and said well, I
would record like dah, dah, dah.

OIG 3SA VAN NIMWEGEN: Uh-huh.

M&. GRIMES: And in hindsight I know that
T was talking about one thing, and she was
talking about another. But Special Agent
Gossard keeps going back to the four of them,
the four of them, the four of them. Iv~—‘you
know, I didn’t know what they were talking
about.

0IG SA VAN NIMWEGEN: But I guess what
Ms. Stckes's statement was is she came back to
you and said they want to listen to your

recordings. And you didn't hear her say

" "listen"?

MS. GRIMES: WNo, 1 -- I understood her to

say they want to view your evidence, they want

~ to see your evidence. They want to see the

evidence. You know, hear was not -- the only

g
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time I ever heard hear was, like I said, when
Ms. Canary sent me an email one time and said I
would like to hear.your evidence. And:that
didu't really mean anything to me at the time,
because I had not spoken with Special Agent
Gossard yet, but it is -- a mediation is a
pre --

OIG SA VAN NIMWEGEN: Mo, I understand
what mediationé are.

MS. GRIMES: Okay.

OIG SA VAN NIMWEGEN: But, I mean,
everybody goes into a mediation with --

MS. GRIMES: Yeah.

0IG SA VAN NIMWEGEN: -- the same idea
that maybe I can get a settlement out of this.

MS. GRIMES: Yeah.

0IG SA VAN NIMWEGEN: So I know 1f I did

I'm bringing my evidence with me so in case

" they ask me can I review it. Of course, this

iéwall true and complete; please review it, and
if 1 can get a settlement today, by all means
let's do iﬁ.

MS, GRIMES: Well, obviously --

0IG SA VAN NIMWEGEN; Especially since you

didn't bring an attorney, and you'd like to fix
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1 thaﬁ right away so you don't have to bring your:
2 attorney into it, I'd --
3 MS. GRIMES: But I didn't bring an
4 attorney, but I did do a 27-page position
? 5 statement beforehand.
' & OIG SA VAN NIMWEGEN: But a lot of people
“? 7 , write those. I mean, anybody can write; and it
; 8 ' could be, you know, we got fishing and
? 9 non-fishing stuff.
10 MS. GRIMES: Uh-huh.
11 OIG SA VAN NIMWEGEN: But your evidence
12 can --
13 MS. GRIMES: Yeah.
14 0IG SA VAN NIMWEGEN: -- help you show
15 that this is true‘and complete, and actually I
16 do have & witness hefe,.please talk to this
L7 witness, they were there at this time, which is
18 noted in my journal.
19 : M5. GRIMES: Uh-huh,
20 0IG SA VAN NIMWEGEN: And then thaﬁ’sv
; 21 really strong. See what I'm saying? That's
22 what I'dSn‘t understand.
23 MS. GRIMES: Well, I didn't take an
24 i attgrneyf, You kmow, I didn't take an attorney,
25 and it was strictly --
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1 . QLG $A VAN WIMWEGEN: Or your evidence.

a3

MS. GRIMES: It was strictly a business

3 decision, because I had very -- I specifically
4 set it out in two things. First the EEO
5 complaint. |
6 0IG SA VAN NIMWEGEN: Uh-huh.
”€ 7 MS. GRIMES: And second in the very
8 detailed position statement that my attorney
§ 9 read and revised and, you know, said sounds
3 10 good to me.
| 11 OIG SA GOSSARD: You're talking Boudreaux?
S12 MS. GRIMES: Yeah.
13 ' OIG SA GOSSARD: Okay.
14 MS, GRIMES: " Aﬁd said, you know, sounds
15 good to me. |
16 O1G SA VAN NIMWEGEN: Okay.
17 MS5. GRIMES: So, I mean, I --
18 OIG $A GOSSARD: Is he the only attorney
19 you had for --
20 . M8. GRIMEZS: Yes.
271 ’ O1G 8A GOSSARD: -~ whatever reason during
22 this whole process?
23 M8, GRIMES: Yes.
20 OIG SA GOSSARD: _ And would you have any
25 ‘ problem emailing me his contact information?
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M$. GRIMES: If I have it somewhere.

0IG SA GOSSARD: Again, I just -- I got to
tell you, Ms. Grimes, I just have a hard time
sitting here today listening to what you teold
us in light of what the other witnesses have
told us, particularly --

MS. GRIMES: There's only one witness.

0IG SA GOSSARD: Particularly Ms. Stokes.

MS. GRIMES: She's the only one witness.

0IG SA GOSSARD: Okay.  Particularly hér,

and her being, you know, adamant that Lhere's

~no confusion. You know, sHe even brought up,
you know, I ~-- you know, I specifically asked
her during the interview, is there any -- or

any way Ms. Grimes can, you know, try to muddy
this up, confuse this, you know, say there was
a miscommunication, and she told me. I knew
coming in today what, you know, what you were
going to say. she told me,

M. GRIMES: gl that's comforting to
know .

OIG SA GOSSARD: The only thing that she

possibly could say was she also told me there

was written -- a jourmal kept, and that I was

confusing that, but that's not the case.

e i
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MS, GRIMES: So you're telling me that you
came in here with a preconceived notion.

OIG 5A GOSSARD: HNo, I didn't come in with
a preconcelved notion. I camg,iq here, you
know, like I always do as a investigator trying
to think of possible scenarios that the person
I'm going to interview is going to tell me,
okay. And it's not preconceived. That's just,
you know, paralegals got ways of doing things.
Investigators got ways of doing things, and I
wouldn't be doing my job if I didn't come in
heré wifh a game plan, you know, trying to
think ahead of the person thét I'm going to be
interviewing and what possibly they could say;
you know, 8o that I could be prepared.

MS. GRIMES: But you just told me that
you --

OIG SA GOSSARD: That's -~

MS., GRIMES: -~ asked,the other witness
well, what could she say? What could she say?
That suggests to me that you have an agenda
to -- to charge me with something.

OIG SA GOSSA&E} No., I have an agenda to
find the trgﬁh. Okay? ’That‘s my agenda.

M5, GRIMES: Yes.
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O1G SA-GOSSARD: Okay. And --

MS. GRIMES: If you don't like my version
of the truth, that doesn't make it a lie.

0IG SA GOSSARD: Ne, it donftf but, again,
you know, T got to look at the totality of ——

MS. GRIMES: I know, but what you're
telling me -

OIG SA GOSSARD: -- of the evidence here.

M&. GRIMES: But what I hear you saying to
me right now Ls well, I have this AUSA, and,
you know, she's very bellevable, and she'just
insists this, that ﬁhis is how it is, and then
I have you, and, you know, we've already
discussed what you were going to say.

0IG SA GOSSARD: And --

M8, GRIMES: I know what you were going to
say.

0IG SA GOSSARD: &And I got this going back
and forth,‘and, you know, almost not quotles,
but this is What I asked her. I went to these
guys, and they said they want to listen to -the
tapes. So 1 go back“tO'Grimes, and I said ﬁey
they want to listen to the tapes.

Now; to me that‘s'pretty clear. Lisben to

the tapes. That's not see your evidence, look
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at your journal. Okay? That's listen to the
tapes. So I can't see aspl'm sitting here
today how that could be confusing.

M5, GRIMES: It's not confusing to me,

0IG 3A GOSSARD: You know, again, we'll
take the three out ofvthe picture because you
didn{t have direct contact with them.

MS. GRIMES: Yeah.

0IG SA GOSSARD: But looking at what
Stokes told me, you know, and hex interaction
between the management and vou, her relaying
these requests, these questions, okay, it's
pretty spescific. And -- and she told me that
in her mind there's no déubt that this is
tapes. Her notes --

MS. GRIMES: You said it right there.

OIG SA GOSSARD: Her notes confirm.

MS. GRIMES:  You salid it right there. In
her mind.

0IG SA GOSSARD: Yeah,

MS, GRIMES: 1In her mind --

0IG SA GOSSARD: Okay.

M&. GRIMES: -~ they were tapeg. Okay.
And that is —- that is the whole ball of wax

right there. In her mind they were tapes,
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There were no tapes. I have nevelr, ever, ever
taped anybedy at all at any time whatsoever.

0IG SA GOSSARD: And never --

Ms. GRIMES: In her mind.

0IG 8A GOSSARD: And never ever told
Stokes that?

MS. GRIMES: MNever ever told Stokes that.
We talked about recordings extensively.
Extensively about recordings. And -- and how
would you have recorded this, and how would you
have receorded that? Well, where would he'have
been when he sald that? You know, I mean, we
talked extensively about these things, but you
just hit en the nexus right théie, in her mind
it became Qomething else. She made notes about
it., I don't know about her notes. I don't
know what's going on in her mind. I don't know

e W R

what she goes and talks to these people about,

I don't know that they have all of this going
on behind the scenes,  That's not eéven my

agenda, you know. And you sit here today and
vou tell me in so manyywords thet you believe
her over me,yﬁor whatever reason. 'Weli, maybe

it's because I don't want to take a polygraph,

but 1 am telling vyou that what I have told you

s
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today is the truth, the whole truth, and
nothing but the truth. There were never any
audiotapes discussed in anything but

Ms. Stokes' mind and among those people Qho had
no part of this. Between the two of us it was
discussions of recordings.

0IG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: Evidence, discovery. This is
not discovery, this is mediation. Well, have
they given an offer? No, they're not going to
give you an offer. The U.S. Attorney doesn't
believe you. Ms. Stokes said I don't believe
you. Okay.

If you ﬁave a neutral mediator, does a
neutral mediator come in and sa& I don't
beliéve you? So, Ms. Stokes does in fact have
a dog in this fight. I méan, she has to in
some way éxplain why she was acting as an
advocate for management rather than as a
neutral party trying to make resolution, We
all had our reasons to go there. My reascn to
go there was to try to resolve Lt early without
having to go through the whole process, and
everybody does their discovery, and everybody

gets interviewed, and they come in here and --

-
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you know, that was my agenda.

OIG SA GESSARD: And see maybe it would be
more believable to me if this was just like a
one incident thing.  .But, again, it's back and
forth.

MS. GRIMES: It's back and forth,

OIG SA GOSSARD: 1It's over two days.

It's —--

MS. GRIMES: Well, now,'the second day --

0IG SA GOSSARD: It's half day okay.

MS. GRIMES: The second day there was —-
there was --

’ QIG SA GOSSARD: IOkéy.

MS. GRIMES: -- very little discussion at
all.

OIG SA GOSSARD: It's a call té'the hotel,
Okay? It's a call to the hotel to Stokes
where --

MS. GRIMES: Uh-huh.

OIG SA GOSSARD: -- her testimony —- her
statement is you told her that you're not going
to‘turn over the tapes, okay? |

MS. GRIMES: | No.

0IG SA$EOSSARD; And then she walks

over -- you know, and she didn'L tell me this,
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I learned this through another interview
because the other party happened tg be in the
area. Again, not togetHer, but in the area at
the same hotel having their,meeting, talking to .
management people, and Stékes walks over and
tells them there are not going to be any tapes
turned over,

MS., GRIMES: Well, see, I ~- I can't speak
to that. Stokes asked me to contact wmy
attorney.

0IG SA GOSSARD: And so, you know, I would
ask that you -- you know, you put yourself in
my positionvas an iﬁvestigator when I got four
people tolling.me this.

M5. GRIMES: You got one person. pPon't --
don't include these people who dare not —— who
are not here., They're not ~- they haye no
direct knowledge.b

0IG SA GOSBARD: Well, they corroborate
what Stokes said. You know, they —- they

corroborate that, you know, hey, yeah, we told

‘_Stokes that we want to listen to the tapes.

aAncd Stokes testifies she went to you, they want
to listen to the tapes. ©Ch, well, I'm going to

have to think about that. I'm going to have to
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talk to my attorney about that.
MS. GRIMES: She did not. She did not.

She came to me. She asked me about evidence.

She asked me about turning over evidence, about

giving them some sign of good faith, Some sign

of good falth. You know, we're all here for

good faith. Give them some sign of good faith,

okay.

I told her tha; I would call Scott and
talk to him about it, which I did. And I've
already told you what he sald --

OIG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: ——~when I called him. éo I
called her back to say that. We show up here
Priday, nothing is really discussed. I mean,
we come i, Everybody says, well —-- she says
well, I hate to leave it at this, you know,
it's, you know, I had really hoped to resolve
this. And I said I had too. And basically
that's it, there's no wore back and forth on
Friday. The back and forth happened on
Thursday, and -- and I ~-

OIG SA GOSSARD: Okay.

MG . CGRIMES: I am not aware of the whole

audiotape thing that's going on in -- in her
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mind, but I have to say --

OIG SA GOSSARD: 1In her mind?

MS$. GRIMES: Well, obviously. Obviously.
Because you have told me that.she‘s telling
them these things, that she wrote these notes
out.

OIG SA GOSSARD: Uh-huh.

M3. GRIMES: That has to be what's going
on in her mind, because she wouldn't have made
the notes, she wouldn't have gone and talked to
them about it. There wouldn't be this whole
different issue going on behind the scenes if
it wasn't in her mind.

0IG SA GOSSARD: And so she's making these
notes, these things are going on in her mind,
she's relaying these things to the management
folks, and then she's coming back to you, and
the word VYtape" is not coming up?

MS, GRIMES: The word “tape" is not coming

up,

OIG SA GOSSARD:F Never once --

MS. GRIMES: Never once.

0IG SA GOSSARD: ~- over the two-day
course?

MS. GRIMES: WNever once. Recordings, a
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bunch of times. Recordings, records. Not
document.s. She never used documents.

0IG SA GOSSARD: Uh-~huh.

MS. GRIMES: But it was always, you know,
about -- about that, where she's thinking one
thing, I'm thinking another thing. But -- but
I'm going to be frank with you, the most
disturbing thing to me about this whole
interview is that you didp‘t believe me before
1 even got here.

0IG SA GOSSBARD: That's not true.

M&, CRIMES: - It is true. You told me that
you talked to her --

0IG SA GOSSARD: Uh-huh.

MS. GRIMES: -- and the two ?f you
discussed what Ikmight say to be able to get
out of this.

0IG SA GOSSARD: Yeah, as I -— as I --

MS., GRIMES: &And I have no --

OIG SA GOSSARD: As T do, like I told you,
in every interview., You know, I -- T interview
hundreds of people a year. Okay?

MS. GRIMES: I'm sure you do.

OIG SA GOSSARD: And I would be ramiss in

my duties if I didn't know going into that
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interview the possible things that people are

golng to say to try to, you know, shield

‘themselves from the allegations.

M3, GRIMES: from what? Shield myself
from what? From tape-recording an AUSA? I
never tape-recorded an AUSA. I have no need to
shield wmyself from that. It never happened. I
never did it. You know, the -- the whole bone
of contention here 1s the discussion between
Stokes and I. Okay. That's -- that's the
whole bone of contention.  Okay.

I am not saying she's lying. I don't
think she would lie. I'm saying that I think
she misunderstood, or there was a
miscommunication, or sométhing was taken cut of
context.

0IG SA GOSSARD: And again, 1 would agree
with you 100% if it happeﬁed on, you know, one
quick occasion, on a phone call, or something
like that. I could -- I could absolutely aéree
with you, Ms. Gfimes; but again, going badk and
forth over a two=-day period --

MS. GRIMES: One-day period, -

0IG SA GOSSARD: Okay. |

MS. GRIMES: A one-day period. The second .
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day we did not go back and forth.

0OIG 8A GOSSARD: Yeah. And a phone call
at the hotel, all those things.

M8 GRIMES S - Ul-huh.

OIG SA GOSSARD: You know --

MS. GRIMES: Yeah,

0IG SA GOSSARD: I've got to tell you,
I've got my doubts..

MS. GRIMES: Well, you know, you can have
your doubts, but what I've told here today is
the whole truth, and nothing but the truth.
And, you know, 1t is what it is, and --

O0IG 8A GOSSARD: Okay. I think that about
wraps it up on our end.

Do vou have anything else?

0IG SA VAN NIMWEGEN: No, I don't.

0IG SA GUSSARD: Do you have any questions
for us?

MS. GRIMES: I do not. ©h, I do want to
have a copy of my statement,

e GOSSARD: Of your statement?

M5, GRIMES: Yes. Today.

OIG SA GOSSARD: "oday?

MS. GRIMES: The interview. The interview

‘that I've glven today.
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0IG SA GOSSARD: Oh, wsll, when the
investigation's done, you can reguest that

through our General Counsel.  And I'm glad --

Y@v“%ﬁewﬁ”T“@ﬂ%*%‘ﬁﬁﬁﬁﬁif%ﬁ‘ﬁﬁﬁﬁ&*ﬁﬁﬁﬁim%ﬁi
it's Lyplecally shared at that time.
MS. GRIMES: Okay. S50, when should I be
expecting the next action?
OIG SA GOSSARD: I can't say for sure. - e
All's T can say is I'll take this information,
I'1l do up my report, and that'll be reviewed
by the folks in my chain of command, and then
that will be forwarded to the -- |
MS. GRIMES: But your report is going to
say that you think I'm lying.
OIG SA GOSSARD: I don't know what my
report is going to say right now.
M5, GRIMES: And that you believe
Ms. Stokes, because that's what you have told
me today. You told me’that.
01G SA GOSSARD: Well, again, I'm telling

you from ~- from what I could see, again all

this back and forth, these folks' statements

all, you know, corrcborating each other's,
particularly --

_ M8, GRIMES: They weren't there,
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©VIG SA GOSSARD: Ms, -- Ms. Stokes.

MS. GRIMES: They weren't there. You keep
including the people who weren't there. These
conversations‘were betwsen me and Ms. Stokes,
Me and Ms. Stokes.

OIG SA GOSSARD: Uh~¥‘%uh.

M3, GRIMES: There were no other people
there. There were no other witnesses.
Whatever she may have said to them, whatever
she may have written down, I was not privyvto
those thought processes. I was not privy to
those conversations. 8o it is not fair to say

well, I've got four people saying this, because

those four people are feeding ~- or those three

people are feeding off of what's going on in
her mind, what's going on in her perception.
OIG SA GOSSARD: No, they're corroborating
what éhe allegedly told you, because they're
telling her to tell you that. In other words,

1f Menner is saying go tell her we want to

listen to the tapes, if he tells me that in an

interview, and then Stokes in her independent
interview says Menner told we to go tell her
that they want to listen to the tapes, and she

comes in and she states in her interview that
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she said they want to listen to the tapes,
alright, those are corroborating statements.
He's corroborating to a degree, okay. Whether
she told you that or not, he can't say, you're
absolutely right. But it tends to corroborate
it. Okay? It‘slnot like it just came from
Stokes, and Stokes‘only.v Youkknow, she did
that on her own. - Okay. You got Menner in an
interview saying 1. want to listen to the tapes,
that changes everything. Go tell her we want
to listen to the tapes. Grimes. -Okay, I'll do
that. Goes, comes back, you know, relays your
response. Okay. Those are corroborating
statements.

MS. GRIMES: They may be corroborating
statements, but there are thrée parts to any
coﬁmunication. To the one we're having right
now there are three parts, That part is I am
speaking, you are listening, and ycu are
hearing, but your -- what your percepticn is of
what Ifm saylng is based on é lot of other M .
thingsx‘ I think predominantly what you
consider to be testimony that is more
believable than mine.

OIG SA GOSSARD: That's your perception.
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else?

MS .

0IG

GRIMES: It is.
S5A GOSSARD: Okay.
GRIMES: It is my perception.

SA GOSSARD: Do you have anything

GRIMES; I have nothing,

SA GOSSARD: alright.

This is Special Agent Ron Gossard. The

time now

is 12 -- approximately 12:25 p.m. on

March 27th.

I'm

going to discontinue the recording at

this time.

(Whoereupon, the interview was concluded.)
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READING AND SIGNING

I have read the above transcript,

{ ) The transcript is true, correct, and

coempletely accurate.

() The transcript 1s true, correct, and accurate,
except as set forth in my List of Corrections
attached hereto, c¢iting page, line, and reason for
corraction reélizing that, for this purpose,

I am still under oath.

o=

(DATE) ‘ [WITNESS )

Sworn to and subscribed before me this day of
, 2008,
Notary-Public
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CERTIFICATE

STATE QF FLORIDA:
§S.
CdUNTY OF PALM BEACH!:

I, Tammi Turner, certify that the
the foregoing proceedings were transcribed
from audiotaped proceedings and that the
transcript is a true and correct record

from such recording.

Tammi Turner,
NOTARY PUBLIC AT LARGE
Commission# DD147173

Expires Oct 09, 2010
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UNITED STATES DEPARTMENT OF J USTICE
Office of the Inspector General

WARNINGS AND ASSURANCES.TO EMPLOYER REQUIRED
TO PROVIDE INFORMATION

You are being asked to provide information as part of an inquiry being conducted by the Office
of the Inspector General, This inquiry is being conducted pursuant to the Inspector General Act
of 1978, as amended.

This inquiry pertains to allegations of unauthorized disclosure of sensitive law enforcement

information.

You have a duty to reply to the questions posed to you during this interview and agency
disciplinary action, includin g dismissal, may be underlaken if you refuse to answer or fail to
reply fully and truthfully,

Neither your answers nor any information or evidence gained by reason of your answers can be
used against you in any criminal proceeding. However, if you knowingly and willfully provide
false statements or information in your answers, you may be criminally prosecuted for that
action. The answers you furnish and any information or evidence resulting therefrom may be
used in the course of agency disciplinary proceedings,

ACKNOWLEDCGMENT

I'have read and understand my i ghts and obligations as sst forth above,

eI il

Office of the Inspector Genera Employee’s Sigq(mu;ﬂ
Special Agent A
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